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نسخه فدراسیون برای فصل آینده لیگ برتر

سقف بودجه فقط 425 میلیارد تومان

فدراســـیون فوتبـــال در ابتـــدای ســـال گذشـــته 
قوانیـــن و مقرراتی بـــرای کنترل ارقـــام عجیب و 
غریـــب قراردادها در لیگ برتـــر در نظر گرفت که 

عنوان آن »ســـقف بودجـــه« بود.
براســـاس ایـــن قانون، ســـقف بودجـــه تیم های 
لیگ برتری در لیگ بیســـت و سوم 325 میلیارد 
تومان اعلام شـــد و باشگاه ها در صورت بالا رفتن 
این مبلغ با جرایمی از جمله کســـر امتیاز روبه رو 
می شـــدند. البته این کســـر امتیاز در همان ابتدا 
برای تیم های پرســـپولیس و سپاهان اتفاق افتاد 
و در نهایـــت یک امتیاز از پرســـپولیس و 4 امتیاز 
از ســـپاهان کسر شـــد. البته این کســـر امتیاز که 

با اعتـــراض مســـئولان ایـــن دو تیم همـــراه بود، 
مجـــدداً به هـــر دو تیم برگشـــت و ایـــن موضوع 
نشـــان داد کـــه زور ســـازمان لیـــگ بـــه برخی از 

باشـــگاه ها نمی رسد.
در ایـــن بیـــن باشـــگاه ها اعتقاد داشـــتند که این 
قانون باعث شـــده تـــا مبالغ از طـــرق دیگری به 

بازیکنان منتقل شـــود.
در حالـــی که این قانون در فصل گذشـــته رســـماً 
و کامـــل اجرا نشـــده بـــود، دوباره ســـازمان لیگ 
پیش از آغاز فصل 1404-1403 اعلام داشـــت برای 
تیم هـــای لیـــگ برتری مبلغـــی به عنوان ســـقف 
بودجـــه در نظـــر گرفته اســـت که پایـــه این مبلغ 

325 میلیارد تومان اســـت.
همچنیـــن این ســـقف برای تیم های اســـتقلال و 
پرســـپولیس که به لیـــگ نخبگان صعـــود کردند 
65 میلیـــارد تومـــان بیشـــتر خواهد بـــود. علاوه 
بـــر این عـــدد، 35 میلیـــارد تومان بـــرای دریافت 
مجـــوز حرفـــه ای در نظـــر گرفته شـــده کـــه عدد 

ســـقف بودجـــه ســـرخابی ها را بـــه 425 میلیارد 
تومـــان افزایـــش می دهـــد کـــه بـــه رقـــم دلاری 
چیـــزی در حـــدود 7/5 میلیـــون دلار می شـــود. 
همچنین باشـــگاه هایی کـــه مجوز ملـــی بگیرند 
حداکثـــر 15 میلیـــارد تومـــان به رقم پایه ســـقف 
بودجه شـــان اضافـــه خواهـــد شـــد، منتهـــی یـــا 
باید مجـــوز ملی داشـــته باشـــند یا حرفـــه ای. از 
طرفی اگر باشـــگاهی موفـــق به ترانســـفر بازیکن 
شـــود بودجه اش اضافه می شـــود، دیون باشگاه 
جزو ســـقف بودجه نیســـت و پاداش هایی که از 
کنفدراســـیون فوتبال آســـیا دریافت می شـــود به 

بودجـــه اضافه خواهد شـــد.
در ایـــن بیـــن صحبت هایـــی در خصـــوص اینکه 
مثـــل پارســـال مدیـــران عامـــل 16 تیـــم لیـــگ 
برتـــری از عدد ســـقف بودجه مطرح شـــده خبر 
نداشـــته اند، به گوش رســـید که یکـــی از مدیران 
لیـــگ برتـــری در این خصـــوص می گویـــد: »این 
قانـــون در حالـــی اجـــرا می شـــود که تنهـــا تعداد 

محـــدودی از تیم ها از این ســـقف عبور می کنند 
و ســـایر تیم هـــا به ایـــن ســـقف نمی رســـند.« او 
کـــه نخواســـت نامـــش فاش شـــود در پاســـخ به 
این ســـؤال که آیـــا جلســـه ای برای تأیید ســـقف 
بودجه بـــا مدیران عامـــل تیم های لیـــگ برتری 
برگزار شـــده یا نـــه، گفـــت: »به همه باشـــگاه ها 
اعـــلام کردند. مســـئولان ســـازمان لیـــگ در این 
خصـــوص بـــا برخـــی از مدیـــران عامـــل تمـــاس 
داشـــتند و برخی دیگر را از نزدیـــک دیدند و آنها 
را در جریان گذاشـــتند. در واقـــع تمامی مدیران 
عامـــل از ایـــن موضـــوع اطـــلاع داشـــتند و اکثر 
تیم ها ایـــن قانون را تأیید کردند.« با این تفســـیر 
دیروز ســـقف بودجه برای ســـه فصل آینده لیگ 
برتر اعلام شـــد که ســـقف بودجه بـــرای دو فصل 
بعدی روی عـــدد 552 و همچنیـــن در فصل بعد 
از آن 718 میلیـــارد تومـــان خواهد بـــود که البته 
بایـــد دید این مقـــررات تا آن زمـــان دوام خواهد 

داشـــت یا خیر.

لملل  بین ا بط  ا و ر ئیس  ر  ، ه د ا تارقلی ز علی 
فدراسیون با اشاره به مسیر طی شده جهت 
خرید تجهیزات مرتبط با کمک داور ویدیویی 
برای بهره مندی از آنها در فصل آتی لیگ برتر 
می گوید: »در حالی که وزارت ورزش و جوانان 
را  توانش  همه  ایران  به   VAR رسیدن  برای 
گذاشته، رئیس فدراسیون فوتبال اعتبارش را 
وسط گذاشته و حتی مخبر نامه ها و دستورات 
لازم را داده، اما متأسفانه شرکت تجهیز 7 ماه 
است که در این زمینه بدقولی کرده است. تا به 
امروز برای تخصیص بودجه ای که دقیقاً برای 
این امر در اختیار شرکت تجهیز است، ده ها 

جلسه برگزار کرده ایم اما ریالی از این بودجه 
تازه ترین  به فدراسیون فوتبال نرسیده و در 
بهانه، این شرکت اسم صدا و سیما را وسط 
آورده است. در حالی که رسانه ملی و مدیرانش 
تا به امروز کمال همکاری را با فدراسیون داشته 
و هیچ مشکلی با ورود تجهیزات ندارند و اساساً 
برای تحقق  خودشان هم مشوق فدراسیون 
این امر هستند.« او حرف هایش را اینطور ادامه 
تجهیز!  شرکت  در  بزرگوار  »آقایان  می دهد: 
در   VAR به  مربوط  تجهیزات  خرید  بودجه 
حساب شماست. معاون رئیس جمهور امضا 
کرده است. وزیر محکم ایستاده و دستور داده 

است. رئیس فدراسیون فوتبال همه تمهیدات 
را اندیشیده است. دلیل این اتفاقات چیست؟ 
من اینجا به هواداران فوتبال می گویم با این 
دست فرمان به رغم همه تلاش های صورت 
گرفته و با توجه به همه تأکیدات تاج در جهت 
تسریع در ورود VAR به کشورمان، این فرایند 
برای فصل آتی دچار مشکلات جدی و اختلال 
خواهد شد. بیان این چند سطر برای این بود 
که همه بدانند فدراسیون در چه وضعیتی در 
حال کار است و امیدوارم دوستان به فکر باشند 
و اجازه بدهند مسیر پیش بینی شده فدراسیون 

به درستی طی شود.«
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 تعیین لوکیشن دیدار نهایی 
جام حذفی به دست کرمانی ها

فینال بی مکان!
  15 روز مانـــده به فینال جام حذفـــی، اما همچنان 
محل برگـــزاری این مســـابقه امـــا و اگرهایـــی دارد. 
ســـپاهان و گل گهر در یک طرف جدول، آلومینیوم 
اراک و مـــس رفســـنجان هم در ســـمتی دیگر 4 تیم 
راه یافتـــه به نیمه نهایی هســـتند که برای رســـیدن 
بـــه فینال باید بـــا یکدیگر دوئل کنند. در شـــرایطی 
که  مســـئولان ســـازمان لیگ قبل از این اعلام کرده 
بودنـــد که فینـــال جـــام حذفـــی در کرمـــان برگزار 
خواهد شـــد، حالا پیش شـــرط هایی وجود دارد که 
ممکن اســـت معادلات را بـــر هم بزنـــد. طبق گفته 
امیرحســـین روشـــنک، مســـئول برگزاری مسابقات 
لیـــگ برتر به شـــرط صعـــود هـــر دو تیـــم گل گهر و 
مـــس به فینال، دیـــدار نهایی جام حذفـــی در یکی 
از ورزشـــگاه های شـــهدای مس یا امام علی)ع( شهر 
کرمـــان برگـــزار خواهد شـــد و در غیر ایـــن صورت، 
ورزشـــگاه آزادی یکـــی از گزینه های اصلـــی میزبانی 

بود. خواهد 
روشـــنک درباره محـــل برگزاری فینـــال جام حذفی 
گفت: »ما موقع قرعه کشـــی و حتی بعد از آن، یکی، 
دوبـــار اعلام کردیـــم که بر اســـاس تصمیـــم هیأت 
رئیســـه محل برگـــزاری جام حذفی کرمـــان خواهد 
بـــود. البته که ایـــن موضوع پیش شـــرط هایی دارد 
که قطعـــاً باید آنهـــا را در نظـــر بگیریـــم. اول اینکه  
طبـــق بند بی طرفی، هـــر دو تیم راه یافتـــه به فینال 
بایـــد کرمانـــی باشـــند و یـــا برعکـــس، هـــر دو تیم 
غیرکرمانـــی. در حال حاضـــر از 4 تیـــم راه یافته به 
نیمه نهایـــی جام حذفی 2 تیم کرمانی هســـتند. به 
این ترتیب اگر فینال تمام کرمانی باشـــد مسابقه در 
همین اســـتان برگزار خواهد شـــد ولی اگـــر یکی از 
این دو تیم به همراه ســـپاهان و یـــا آلومینیوم اراک 
راهی فینال شـــوند، قطعـــاً دیدار نهایی در شـــهری 

به غیـــر از کرمان برگزار خواهد شـــد.«
 در شرایطی که ورزشـــگاه تازه تأسیس شهدای مس 
هنـــوز به  صورت کامل آماده نشـــده اســـت، به گفته 
روشـــنک در صورت عدم تجهیز آن، ورزشـــگاه امام 
علـــی )ع( کرمان گزینه دیگر ســـازمان لیگ خواهد 
بود: »ورزشگاه تازه تأسیس شهدای مس گزینه اول 
مـــا در کرمان اســـت که همه کارهایش انجام شـــده 
امـــا چند درصد ممکن اســـت بـــه فینال نرســـد که 
در این صـــورت ورزشـــگاه امام علـــی)ع( گزینه دوم 

ما برای برگـــزاری فینال در کرمـــان خواهد بود.«
 برخـــلاف شـــنیده ها حالا روشـــنک اعـــلام کرد که 
در صـــورت میزبان نبـــودن کرمان، ورزشـــگاه آزادی 
یکـــی از گزینه هـــای اصلـــی  بـــرای میزبانـــی فینال 
جـــام حذفی خواهد بـــود: »به رغم اینکـــه تیم های 
پایتخـــت از گردونـــه جام حذفـــی کنـــار رفته اند اما 
ورزشـــگاه آزادی یکـــی از گزینه های اصلی ما اســـت 
که در صورت عـــدم صعود یکـــی از تیم های کرمانی 
به دیـــدار نهایی ممکن اســـت میزبـــان فینال جام 

حذفی باشـــد.«

قرار وثیقه برای یک متهم رسانه ای
افشاریان بازداشت شد

داوران  کمیته  پیشین  رئیس  افشاریان  خداداد 
فدراسیون فوتبال که نامش در پرونده فساد در این 
رشته به عنوان متهم به چشم می خورد، بازداشت و 
روانه زندان شد. تحقیقات جدی در مورد دو متهم 
دیگر این پرونده یعنی سهیل مهدی رئیس پیشین 
کمیته مسابقات سازمان لیگ و فریبرز محمودزاده 
مسئول وقت لیگ دسته اول همچنان ادامه دارد. برای 
دیگر متهم این پرونده که فردی رسانه ای است نیز قرار 
بازداشت صادر شد اما وی با قرار وثیقه میلیاردی آزاد 
شده است. پرونده مس رفسنجان مربوط به سالی 
است که این تیم از لیگ دسته اول به لیگ برتر صعود 
کرد. بر این اساس نام سه فرد مسئول در فدراسیون 
فوتبال و سازمان لیگ به عنوان متهم به چشم می خورد 
و پرونده این موضوع همچنان در حال بررسی است.

 
قابل توجه علی خطیر

مدیر اسپانسر سابق استقلال دستگیر شد
شرکتی که در اوایل فصل گذشته لیگ برتر به عنوان 
اسپانسر استقلال با این تیم در زمان مدیریت خطیر، 
قرارداد امضا کرده بود و در میانه راه این همکاری خاتمه 
یافت، متخلف شناخته شده و مسئول این شرکت نیز 
بازداشت شده است. این در حالی است که در همان 
زمان بسیاری از کارشناسان، مدیران استقلال را از این 
کار منع کردند و متأسفانه گوش مدیران به نظرات 
کارشناسی شنوا نبود و علی خطیر برای عقد قرارداد با 

شرکت موردنظر عجله داشت.

علیپور فعلاً با پرسپولیس مذاکره ای نداشته است
 ژیل ویسنته پیشنهاد 

تمدید قرارداد ارائه داد
رسماً  که  یسنته  یل و ژ تیم  جم  مها ر  علیپو علی 
قراردادش با این تیم به پایان رسیده رسماً از این تیم 
جدا شد. این درحالی است که مسئولان باشگاه ژیل 
ویسنته برای تمدید قرارداد به بازیکن تیم شان پیشنهاد 
تمدید قرارداد داده اند اما این بازیکن فعلاً پاسخی به 
این پیشنهاد نداده و در کنار یکی دو پیشنهاد دیگری 

که داشته فعلاً صبرپیشه کرده است .
در کنار پیشنهاد تیم ژیل ویسنته، این مهاجم برخلاف 
بعضی از مواردی که گفته می شود فعلاً با پرسپولیس 
با  صحبتی  هرگونه  و  است  نداشته  مذاکره ای  هم 
باشگاه پرسپولیس را رد کرده است. علی علیپور فعلاً 
در نظر دارد استراحت کند و بعد از جمع بندی در مورد 
پیشنهادات اروپایی اش که ژیل ویسنته در رأس آنها 
قرار دارد و سایر پیشنهادات بهترین تصمیم ممکن را 
ظرف ده روز آینده بگیرد. این اخبار درحالی است که 
چندی قبل  شنیده شد که پرسپولیس قصد به خدمت 

گرفتن این بازیکن را دارد.

سپاهان باز هم 
خانه تکانی می کند؟

مدیران باشگاه از 
پیشنهاد خارجی 
اوسمار خبر دارند

نعمتی: حتماً لیاقت 
 قهرمانی داشتیم 
که به آن رسیدیم

 بزرگ ترین مانع بر سر 
راه مهاجم تیم ملی

  چرخه انتخابی 
را نبستیم

یورش یوزهای ایرانی به هنگ کنگیورش یوزهای ایرانی به هنگ کنگ

نسخه فدراسیون برای فصل آینده لیگ برترنسخه فدراسیون برای فصل آینده لیگ برتر

تیم ملی می خواهد تیم ملی می خواهد 
صدرنشین باشــــــــدصدرنشین باشــــــــد

قرار وثیقه برای متهم رسانه ای

خداداد افشاریان 
بازداشت شد

خرید سهام تراکتور 
در هاله ابهام

تهدید تکراری شمسایی 
به کناره گیری از تیم ملی

علیپور فعلاً با پرسپولیس 
مذاکره ای نداشته است

ژیل ویسنته پیشنهاد تمدید داد

مدیر اسپانسر سابق استقلال دستگیر شد

حذف حذف 
مورایس مورایس 
شاید شاید 
بعد از بعد از 
جام حذفیجام حذفی

پرسپولیس پرسپولیس 
به جواب »نه« به جواب »نه« 
مربی برزیلی مربی برزیلی 
فکر  نمی کندفکر  نمی کند

اولویت ما اولویت ما 
تمدید با تمدید با 
پرسپولیس پرسپولیس 
استاست

پیشنهاد 
5 میلیون 
 دلاری 
برای 
قایدی

رنگرز: گرایی رنگرز: گرایی 
 و اسماعیلی  و اسماعیلی 
شانس مدال شانس مدال 
المپیک المپیک 
هستندهستند

تیم بســـکتبال شـــهرداری گرگان با شکست 
نماینـــده اسلامشـــهردر بـــازی ســـوم فینال 
لیـــگ برتر بســـکتبال 2 بر یک پیـــش افتاد.

دیدار ســـوم فینـــال لیگ برتر بیـــن تیم های 
نماینده اسلامشـــهر و شـــهرداری گـــرگان در 
تـــالار مرحوم محمود مشـــحون برگزار شـــد 
که تیـــم میزبان توانســـت کوارتـــر اول را 25 
بـــر 24 پیروز شـــود ولـــی در وقـــت دوم یک 
پرتاب ســـه امتیازی نماینده اسلامشهر مورد 
قبـــول واقع نشـــد و اشـــتباهات داوری کار را 
برای میزبان ســـخت کـــرد  و به ایـــن ترتیب 

شـــهرداری گرگان با نتیجـــه 48 بر 47 برنده 
بـــه رختکـــن رفـــت. در کوارتر ســـوم تقابل 
ســـه امتیازی های ســـینا واحـــدی و جـــردن 
اســـتیونس دیدنی بـــود. هـــر دو پرتاب های 
دیدنـــی را بـــه ســـمت حلقه هـــای همدیگر 
روانه کردند اما زور اســـتیونس چربید و27 
بر 21 نتیجه را برای نماینده اسلامشـــهر رقم 
زد. وقـــت پایانی را هـــم گرگانی های آماده به 
نفع خـــود رقم زدند تـــا این بـــازی ۹5-۹۹ به 
ســـود گرگان شـــود و شـــهرداری گرگان 2 بر 

یک پیـــش بیفتد.

ل  تسا فو ملی  تیم  بی  سرمر یی  شمسا حید  و
کشورمان از شرایطش رضایت ندارد. او می گوید: 
انجام  لحظه  این  به  تا  خودمان  که  »کارهایی 
داده ایم، به واسطه کار گروهی و ارتباط های ما بوده 
است، ازجمله تورنمنت ویتنام یا ارتباط با سرمربی 
پشت صحنه ها  تمام  اسپانیا.  فوتسال  ملی  تیم 
را خودم با مربیان تیم های مختلف دنیا ارتباط 
گرفتم. الان نیز باید قرارداد ما مشخص شود. از 
لحاظ قانونی و حرفه  ای، کاره ای نیستیم ولی به 
خاطر ایران هر کاری می کنیم. مطمئن باشید ما 
چیزی  هر  چون  بگذاریم  منتی  نمی توانیم  هم 
که بوده و اتفاق افتاده، برای کشور خودمان و 
فقط  است.  بوده  فوتسال  بزرگ  خانواده  برای 

چه  که  باشیم  قدردان  و  قدرشناس  امیدوارم 
کارهایی انجام می دهیم و البته این وظیفه شرعی 
ماست. ولی قرارداد ما باید امضا شود.« او تهدید به 
کناره گیری کرده است: »تیم ملی برای بنده نیست. 
متعلق به میلیون ها ایرانی است که با فوتسال و 
در  ببینید  شما  می کنند.  عشق  موفقیت هایش 
روز های سخت والیبال همه ناراحت هستیم و 
آرزوی صعود به المپیک را داریم تا شادی به جمع 
مردم ایران بیاید. ولی اگر قرار است چیزهایی 
بابت حضور من از بین برود، قطع به یقین وحید 
شمسایی نبودنش خیلی مفیدتر از بودنش خواهد 
بود. خیلی از آدم ها می توانند در این مسیر حتی 

مفیدتر و قوی تر از بنده حرکت کنند.«

اتفاق غیرمنتظره در فینال سوم لیگ برتر بسکتبال

نماینده اسلامشهر در خانه مات شد
تهدید تکراری شمسایی به کناره گیری از تیم ملی

1

5
2

تعیین لوکیشن فینال جام حذفی

فینال بی مکان!

تبرئه فدراسیون فوتبال
واکنش نکیسا به ماجرای ربیعی شرکت توسعه پول کمک داور ویدیویی را نمی دهد

به دنبال شایعاتی که درباره ادامه وضعیت 

ربیعی، سرمربی تیم ذوب آهن منتشر شده، 

ماجرا  به  ذوب آهن  مدیرعامل  نکیسا  نیما 

واکنش نشان داده است: ربیعی فصل آینده 

نیز سرمربی تیم فوتبال ذوب آهن خواهد 

بود و ما با این مربی همکاری مان را ادامه 

خواهیم داد. ذوب آهن در این فصل با ربیعی 

42 امتیاز در رده پنجم جدول لیگ قرار  با 

گرفت اما او فصل گذشته چندین مرتبه ساز 

جدایی کوک کرد و حتی در نیم فصل دوم 

خواهان جدایی از ذوب آهن و پیوستن به 
فولاد خوزستان بود.

1سقف بودجه فقط 425 میلیارد تومان
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شهادت جواد الائمه  
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را تسلیت می گوییم



تیم ملی 
کشورمان 
 E در گروه

به همراه 
ازبکستان 
10 امتیازی 

است و 
به خاطر 

تفاضل 
گل بهتر 
در صدر 

جدول قرار 
دارد

یادداشت

خبر

تیم ملی می خواهد صدرنشین باشد
یورشیوزهـــــــایجوانبههنگکنگ

لیگ برتـــر فوتبال با تمام جـــارو جنجال ها 
بـــه پایان رســـید و ایـــن اتفاق باعث شـــد تا 
نگاه هواداران فوتبال کشـــورمان به ســـمت 
تیم ملی برود؛ تیمی که در مســـیر صعود به 
جام جهانـــی 2026 دو دیـــدار در پیش دارد 
که نخســـتین دیدارش امروز ساعت 15:30 
مقابـــل هنگ کنگ اســـت. شـــاگردان امیر 
قلعـــه نویی در حالی بـــه مصاف هنگ کنگ 
مـــی روند کـــه این تیم بـــه هیچ وجـــه برای 
بازیکنـــان و کادر فنـــی تیم ملی ناشـــناخته 
نیســـت چرا که حدود 5 مـــاه پیش یوزهای 
ایرانـــی موفـــق شـــدند در یک بازی ســـخت 
 و بـــا گل دقیقـــه 24 مهـــدی قایـــدی مقابل 

هنگ کنگ به پیروزی برسند.
 البتـــه ایـــن بـــرد خفیـــف بـــرای فوتبـــال 
ایـــران زنگ خطر محســـوب می شـــود چرا 
 کـــه همیشـــه تیـــم ملی بـــا بیـــش از 2 گل 
هنـــگ کنگی هـــا را شکســـت مـــی دادند 
و ایـــن نشـــان مـــی دهـــد که هنـــگ کنگ 
پیشـــرفت قابـــل قبولی نســـبت به ســـال 

های گذشـــته داشـــته اســـت.
در این شـــرایط تیم ملی فوتبال کشورمان 
ایـــن بـــار بـــا ترکیبـــی از بازیکنـــان جوان 
مقابـــل هنـــگ کنگ صـــف آرایـــی خواهد 
کرد. حضـــور بازیکنـــان جوان چهـــره تیم 
ملـــی را تغییر مـــی دهـــد البته قطعـــا این 
بازیکنـــان بلافاصله در مســـابقات رســـمی 
پیراهـــن تیـــم ملـــی را نخواهنـــد پوشـــید 
و نیـــروی جوانـــی آرام آرام بـــه تیـــم ملـــی 
تزریق خواهد شـــد امـــا مصدومیت برخی 
بازیکنـــان و غیبـــت برخـــی از بازیکنـــان 
باتجربـــه باعـــث می شـــود که قلعـــه نویی 
مجبور شـــود در برخی از پســـت هـــا از این 

بازیکنان جـــوان اســـتفاده کند. 
در حـــال حاضـــر مهـــدی ترابی بـــه دلیل 
مســـمومیت غذایـــی در اردوی تیـــم ملی 
حضور ندارد و محمد حسین کنعانی زادگان 
نیز محروم اســـت. همچنیـــن نفراتی مثل 
محمـــد محبی، ســـعید عزت اللهی و علی 
قلی زاده به دلیـــل مصدومیت در این بازی 

ندارند . حضور 
 در ایـــن بیـــن با توجـــه به اینکـــه تیم ملی 

فوتبـــال کشـــورمان می خواهـــد تحت هر 
شـــرایطی بـــه عنـــوان صدرنشـــین راهـــی 
مرحلـــه بعـــدی پیکارهـــای انتخابـــی جام 
جهانی شـــود، باید هنگ کنگ را شکست 
دهد چرا که ازبکســـتان در حالی امروز به 
مصـــاف ترکمنســـتان می رود که شـــانس 
ازبکســـتان برای پیـــروزی مقابـــل این تیم 

بســـیار بالاست.
دیدار با ازبکســـتان در تهـــران اهمیت 
فوق العـــاده زیادی برای تیـــم ملی دارد 
و بـــه همیـــن خاطـــر امیر قلعـــه نویی و 
شـــاگردانش بلافاصلـــه پـــس از تقابل 
بـــا هنـــگ کنـــگ، ایـــن کشـــور را تـــرک 
می کننـــد تـــا در کمترین زمـــان ممکن 

خودشـــان را بـــه تهـــران برســـانند. تیم 
ملـــی کشـــورمان در گـــروه E بـــه همراه 
ازبکســـتان 10 امتیازی اســـت و به خاطر 
تفاضـــل گل بهتـــر در صدر جـــدول قرار 
دارد و دو تیم هنگ کنگ و ترکمنستان 
هم بـــا یک امتیاز در رده ســـوم و چهارم 

قـــرار دارند.

19 گل زده و یک گل خورده نتیجه 
تقابل ملی پوشان برابر هنگ کنگ

 تلاش برای 
ثبت پیروزی نهم

دیـــدار امـــروز تیـــم ملـــی فوتبـــال کشـــورمان با 
هنـــگ کنگ، نهمیـــن تقابـــل یوزهـــای ایرانی با 
این حریف شـــرق آســـیایی محســـوب می شود. 
تیـــم ملـــی هنگ کنـــگ در 8 بازی رســـمی قبلی 
خـــود مقابل ایـــران در رقابت هـــای مختلف طی 
56 ســـال گذشـــته، نـــه تنها رنـــگ بـــرد را ندیده 
بلکـــه حتی در گرفتن مســـاوی از ایران هم ناکام 

بوده اســـت.
 دو تیـــم اولیـــن بـــار در جـــام ملت هـــای آســـیا 
1968 به مصـــاف هم رفتند که ایـــران با گل های 
بهزادی و جباری پیروز شـــد. دیـــدار دوم ایران با 
هنگ کنگ در مقدماتـــی جام جهانی 1978 بود 
که ایـــران همانند بازی نخســـت بـــا دو گل پیروز 
شـــد. گل های آن دیـــدار را کازرانـــی و جهانی به 

رساندند. ثمر 
 تیـــم ملـــی در دیدار ســـوم کـــه مقدماتـــی جام 
جهانـــی 1978 بـــود، باز هـــم با گلزنـــی کازرانی و 
جهانـــی )2گل( و ایـــن بار بـــا نتیجه 3-0 از ســـد 
حریفـــش عبور کـــرد. مقدماتی جـــام ملت های 
آســـیا 1988 چهارمیـــن تقابـــل ایـــن دو تیم بود 
و ایـــران بـــا دو گل قایقـــران و مرفـــاوی موفـــق 
شـــد هنگ  کنـــگ را شکســـت دهـــد. پنجمین 
رقابت هـــای  در  تیـــم  دو  تقابـــل  ششـــمین  و 
مقدماتـــی جام جهانـــی 2022 قطـــر و مقدماتی 
جام ملت های آســـیا 2023 بود که ایـــران، دو بر 

صفـــر و ســـه بر یـــک پیروز شـــد. 
گل هـــای ایـــران در ایـــن دو بـــازی را انصاری فرد 
)2گل(، آزمـــون، قلـــی زاده و امیـــری بـــه ثمـــر 
رســـاندند و تک گل هنگ  کنگ را هم سیو کوان 
وارد دروازه ایران کرد. ملی پوشـــان کشورمان در 
هفتمیـــن تقابل خود بـــا این تیـــم در مقدماتی 
جـــام ملت هـــای آســـیا و جـــام جهانـــی 2026 
بـــرد قاطعـــی به دســـت آوردنـــد و بـــا 4 گل پیروز 
شـــدند. امـــا جـــام ملت های آســـیا هشـــتمین 
تقابـــل یوزهـــای ایرانـــی بـــا هنگ  کنگ بـــود که 
این دیدار بـــا پیروزی یک گله تیـــم ملی به پایان 
رســـید. تنهـــا گل این بـــازی را مهـــدی قایدی به 
ثمر رســـاند. حـــالا و با توجه به شـــرایط موجود، 
تیم ملـــی امروز بـــرای نهمین بار بـــا این حریف 
روبه رو خواهد شـــد تا جواز حضور در مســـابقات 

جام جهانـــی 2026 را کســـب کند.

ایران -هنگ کنگ 
حمله با هنگ جوان

 ایـــران -هنگ کنـــگ در مقدماتـــی جـــام جهانـــی 
فرصـــت خوبـــی بـــرای قلعه نویـــی اســـت کـــه بـــه 
وعده هایش عمـــل کند. او که بعـــد از جام جهانی 
قبلی بـــا وعـــده پوســـت اندازی تیـــم ملـــی دوباره 
ســـکان هدایـــت ملی پوشـــان را به دســـت گرفت 
در جـــام ملت هـــا به ایـــن بهانه که تیـــم ملی جای 
آزمون و خطا نیســـت، از بـــازی دادن به جوان ها تا 
حـــدود زیادی طفره رفت. البته کـــه بدون جوان ها 
هـــم او با ســـتاره های باتجربـــه ره به جایـــی نبرد و 
دســـت خالی از قطر بازگشـــت، آن هم در شرایطی 
کـــه انتقادها از او و تیمـــش در اوج بود. اکنون و در 
مقدماتـــی جـــام جهانـــی و در مواجهه بـــا حریفان 
کم نـــام و نشـــان تر این فرصت هســـت کـــه درهای 
تیـــم ملـــی روی جوان هـــا بـــاز شـــود. در لیگی که 
خروجـــی دندان گیـــری نداشـــته، نیمکت نشـــینی 
همیـــن پدیده های انـــدک در تیم ملی هـــم جفا به 
استعدادهایی اســـت که شـــب ها با رؤیای پیراهن 
تیـــم ملـــی به خـــواب می رونـــد. در لیســـت جدید 
قلعه نویـــی البته همچون گذشـــته چند اســـتعداد 
جـــوان نام شـــان بـــه چشـــم می خـــورد اما تـــا این 
اســـتعدادها در کـــوران رقابت ها به میـــدان نروند، 
دعوت شـــان آب در هاون کوبیدن است. بازیکنانی 
چـــون حزبـــاوی، آقایی پـــور، یوســـفی و آزادی باید 
مقابـــل هنگ کنگ فرصت بازی داشـــته باشـــند تا 
آبدیده شـــوند. به زمین رفتن آنهـــا البته این خوبی 
را هـــم دارد کـــه بـــا تجربه هایـــی که در بـــاد اعتماد 
همیشـــگی قلعه نویـــی چـــرت می زننـــد، از خواب 
غفلـــت بیـــدار می شـــوند و در رقابـــت بـــا جوان ها 
به ارتقای کیفیـــت فنی و بدنی خود می اندیشـــند. 
بهانـــه بازی هـــای مقدماتی جام جهانـــی برای بازی 
نـــدادن بـــه جوان ها بهانـــه ای واهی اســـت چرا که 
اگـــر تیم ملـــی نتوانـــد با همیـــن جوان هـــا از پس 
تیم درجه ســـومی چـــون هنگ کنـــگ برآید، همان 
بهتر کـــه تیم ملی به جـــام جهانی نـــرود. واقعیت 
این اســـت کـــه بـــا آرایـــش جدیـــد و تعـــداد بالای 
حضـــور تیم هـــا در جـــام جهانـــی، دیگر صعـــود به 
جـــام جهانـــی برای مـــا آرزو نیســـت و آنچـــه انتظار 
می رود، این اســـت کـــه تیم ملـــی این بـــار از گروه 
خـــود صعـــود کنـــد و در جا نزنـــد. ما سال هاســـت 
کـــه دیگر آرزویـــی جز صعـــود بـــه دور دوم نداریم. 
قلعه نویـــی برای مانـــدن در تاریخ ایـــن فوتبال این 
بار باید به جوان ها اعتماد کنـــد و از همین اول راه 
آنها را عصای دســـت خود کند. واقعیت این اســـت 
کـــه بســـیاری از ملی پوشـــان در پایان راه هســـتند 
و تکیـــه بر تجربـــه آنها فقـــط در تنگناهـــا می تواند 

جایز و واجب باشـــد.
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حرفه ای گری مدیران
 لیـــگ تمام شـــد و مطابـــق انتظـــار هیاهوی مشـــخص 
شـــدن قهرمان در شـــرایطی کـــه کار به روز آخر کشـــیده 
شـــده اســـت بـــالا گرفـــت، خصوصاً کـــه پرســـپولیس با 
گلـــی قهرمان شـــد کـــه بســـیار مشـــکوک بـــود. البته که 
ایـــن هیاهو طبیعی اســـت و اگر جز این بـــود جاذبه های 
فوتبـــال تا این حـــد بالا نمی رفـــت. ذات فوتبـــال هیاهو 
اســـت و همین کری خوانی هـــواداران و بعضـــاً بازیکنان 

اســـت کـــه آن را جـــذاب می کند.
 ایـــن طور پایـــان برای هـــر لیگی یـــک موفقیت اســـت، 
تعییـــن نتیجه و قهرمـــان در روز آخـــر و آخرین لحظات. 
بـــا ایـــن همـــه قهرمـــان و نایب قهرمـــان پـــس از پایـــان 
لیـــگ و دوشنبه شـــب در عرصه رســـانه شکســـتی بزرگ 
خوردنـــد، آنجا کـــه مدیرعامل تیم قهرمان و سرپرســـت 
تیـــم نایب قهرمـــان به جـــای آنکـــه در قامت یـــک مدیر 
متشـــخص در قـــاب تلویزیون حاضـــر شـــوند و از لیگی 
بگویند که پشـــت سر گذاشـــتند، درســـت مثل کودکانی 
حریص در پیشـــگاه مردمی شـــریف به جان هم افتادند 
تـــا بـــا کری خوانـــی به ســـبک کـــف خیابـــان از خجالت 
یکدیگـــر درآیند و به خیال خود رقیب را شکســـت دهند، 
حـــال آنکه هـــر دو مضحکه عـــام و خاص شـــدند و حالا 
ســـهامداران جدید این دو باشـــگاه باید بـــه فکر مردانی 

باشـــند که بتواننـــد باشـــگاه را مدیریت کنند.
 شـــاید مشـــاوران و شـــاید ذات ایـــن دو مرد باعث شـــد 
فکـــر کنند اتهـــام زدن می توانـــد دل هوادار را شـــاد کند 
درحالی کـــه حتی اگـــر این دو نفـــر هوادارانی ســـاده هم 
بودنـــد می فهمیدنـــد کـــه هـــواداران از مدیران شـــان 
انتظـــار ندارند در فضایـــی خـــارج از ادب و بدون مدرک 
حـــرف بزننـــد.  یـــک لحظه بـــه عقـــب برگردیـــد، مدیر 
تیـــم نایب قهرمانـــی را تصـــور کنیـــد کـــه در برنامـــه ای 
پرمخاطـــب قهرمانـــی رقیـــب را تبریک گفتـــه و از تلاش 
بـــرای آماده ســـازی تیمی صحبـــت کند کـــه در فصل بعد 
کارش بـــه روز آخر نکشـــد و مدیـــر تیم قهرمانـــی را تصور 
کنید کـــه در همـــان برنامه تـــلاش تیـــم نایب قهرمان را 
دلیلی برای شـــیرین تر شـــدن قهرمانـــی اش عنوان کند 
و بـــرای رقیب آرزوی روزهایی بهتر را داشـــته باشـــد. این 
رفتـــار حتماً هـــوادار را به مدیـــر تیمش امیـــدوار می کرد 
و بی شـــک حمایت بیشـــتری را پشـــت ســـر مدیـــران دو 
باشـــگاه قرار می داد. آقایان گویا هنـــوز نمی دانند کار آنها 

مدیریـــت اســـت و کری خوانـــی کار هوادار.

صعود قطعی ایران و 5 تیم به دور بعدی
با گذشـــت 4 هفته از مســـابقات مقدماتـــی جام جهانی 
در گـــروه E صعود تیـــم ملی کشـــورمان و ازبکســـتان به 
دور بعدی مسابقات قطعی شـــده است. علاوه بر این دو 
تیـــم، صعود تیم های اســـترالیا، امارات، قطـــر و عراق نیز 
بـــه دور بعدی رقابت هـــای انتخابی جـــام جهانی قطعی 
شـــد. کنفدراســـیون فوتبال آســـیا بـــا هماهنگـــی فیفا، 
تصمیمـــات جدیدی را در خصوص نحوه صعود کشـــورها 
بـــه جـــام ملت هـــای آســـیا گرفتـــه کـــه طـــی آن مراحل 
مقدماتـــی جام جهانـــی و جام ملت ها بـــا یکدیگر ادغام 
شـــدند. بدین صورت کـــه تیم هـــای اول و دوم گروه های 
9 گانـــه موفق می شـــوند حضـــور در جام ملت های آســـیا 
را قطعـــی کنند. ضمن اینکه ســـایر تیم ها نیـــز به صورت 
مجـــزا و در مرحلـــه مقدماتـــی بعـــدی بـــا هم بـــه رقابت 
خواهنـــد پرداخت تـــا تکلیف تیم هـــای باقیمانـــده برای 

حضـــور در جام ملت ها مشـــخص شـــود.

یک بازیکن در آستانه محرومیت
شـــجاع خلیـــل زاده، مدافـــع باتجربه تیم ملـــی در دیدار 
رفـــت مقابل هنـــگ کنـــگ کارت زرد گرفت تـــا اکنون در 
آســـتانه محرومیـــت از بـــازی برگشـــت برابر ازبکســـتان 
قرار داشـــته باشـــد. ســـامان فـــلاح، مدافع جـــوان تیم 
ملـــی ایران نیز پـــس از حضور تعویضی در مســـابقه رفت 
مرحله مقدماتـــی جام جهانی مقابل ترکمنســـتان، یک 
کارت زرد دریافـــت کـــرد تا او هـــم در آســـتانه محرومیت 
باشـــد ولـــی البته نامـــش در لیســـت تیم ملی نیســـت. 
رامین رضاییـــان و علی کریمی دیگـــر بازیکنان یک کارته 
تیم ملی ایران در مرحله مقدماتی جام جهانی هســـتند 
کـــه مثل ســـامان فـــلاح در اردو حضـــور ندارنـــد تا خطر 
محرومیت برای آنها وجود نداشـــته باشـــد. این شـــرایط 
باعث می شـــود تا خلیل زاده با احتیاط بیشـــتری مقابل 
هنـــک کنگی ها ظاهر شـــود چـــرا که در صـــورت دریافت 
کارت زرد مقابـــل هنـــگ کنگ، دیـــدار با ازبکســـتان را از 
دســـت خواهـــد داد که این موضـــوع می توانـــد کادر فنی 

را به دردســـر بیندازد.
 

 هتل اختصاصی برای تیم ملی
فدراسیون فوتبال در بحث زیرساختی تحرکاتی داشته 
و در اولیـــن گام یـــک هتل به تیم ملـــی اختصاص داده 
اســـت. داود پرهیـــزکاری، رئیـــس مرکـــز ملـــی فوتبال 
در ایـــن خصـــوص گفـــت: »از زمانـــی کـــه مســـئولیت 
کار در مرکـــز ملـــی فوتبـــال را بـــر عهـــده گرفتـــم طبق 
صحبت هایـــی کـــه بـــا آقای تـــاج رئیـــس فدراســـیون 
داشـــتیم قـــرار شـــد روی ایجاد ایـــن زیرســـاخت ها کار 
کنیم. خوشـــبختانه در بـــازه زمانی 14ماهه توانســـتیم 
صفـــر تا صد هتـــل جدید تیم ملـــی را ایجـــاد کنیم. کار 
مهمـــی بود کـــه خدا را شـــکر انجام شـــد تا نـــه تنها در 
بخش های ســـخت افزاری بلکـــه در بحـــث درآمدزایی 
نیـــز کمـــک کند. ایـــن هتل نـــه تنهـــا در همیـــن چند 
ماه که مـــورد بهره برداری قـــرار گرفته اســـت در اختیار 
تیم هـــای لیـــگ برتـــری و تیم هـــای ملی فوتبـــال بوده 
اســـت بلکه به سایر رشـــته ها نیز فرصت استفاده داده 
اســـت.« این هتل که در کنـــار آکادمی ملـــی فوتبال در 
کمپ تیم هـــای ملی در مجموعه ورزشـــی آزادی تهران 
قـــرار دارد از تمامی امکانات روز دنیا برخوردار اســـت و 
از این پس تمامـــی اردوهای تیم های ملی بزرگســـالان 

در ایـــن هتل برگزار می شـــود.

مدیریت ورزش2
پنجشنبه  17 خرداد 1403  شماره 7574

ایران با لباس همیشگی در مقدماتی جام جهانی
صبح دیروز جلسه هماهنگی دیدار تیم های ملی هنگ کنگ و ایران به 
میزبانی فدراسیون هنگ کنگ و با حضور نماینده کنفدراسیون فوتبال 

آسیا برگزار شد. در این نشست آخرین هماهنگی های لازم برای برگزاری 
دیدار ایران مقابل هنگ کنگ انجام شد. طبق هماهنگی انجام شده در این 

جلسه، تیم ملی فوتبال ایران با پیراهن اول و سفیدرنگ خود مقابل تیم 
هنگ کنگ قرار می گیرد و میزبان هم با لباس قرمز در زمین حاضر می شود.

تمجید AFC از عملکرد طارمی و جهانبخش
مهـــدی طارمـــی، مهاجـــم گلـــزن پورتـــو و علیرضا 
 ، د ر ینـــو فا تکنیکـــی  ینگـــر  و نبخـــش  جها
افتخارآفرینـــی خـــود در فوتبـــال اروپـــا را بـــا 
قهرمانی در جام حذفی کشورهایشان تداوم 
بخشـــیدند و نام خود را در بیـــن برترین های 
آســـیایی شـــاغل در قاره ســـبز ثبـــت کردند. 
کنفدراسیون فوتبال آســـیا )AFC( در گزارشی 
به بررســـی عملکرد بازیکنان آســـیایی در لیگ هـــای اروپایی 
پرداختـــه و از طارمی و جهانبخش به عنوان دو ســـتاره ایرانی 
کـــه در فصل گذشـــته موفق به کســـب عنـــوان قهرمانی جام 
حذفـــی با تیم های خود شـــده اند، نـــام برده اســـت. AFC در 
خصـــوص طارمـــی نوشـــت: »مهاجم 31 ســـاله ایرانـــی پس از 
چهـــار ســـال حضـــور در پورتو، با درخشـــش در دیـــدار فینال 

جام حذفـــی مقابـــل اســـپورتینگ، گل پیروزی بخش تیمش 
را بـــه ثمر رســـاند و به همـــراه پورتو جام قهرمانی را بالای ســـر 
بـــرد. طارمی که در آســـتانه پیوســـتن بـــه اینتر، غـــول فوتبال 
ایتالیـــا قـــرار دارد، پیش از ایـــن نیز با پورتو طعـــم قهرمانی در 
لیگ و ســـوپرکاپ پرتغال را چشـــیده بـــود. او همچنین در دو 
فصـــل 20-2019 و 23-2022 عنوان بهتریـــن گلزن لیگ پرتغال 
را از آن خـــود کرده اســـت.« در گزارش کنفدراســـیون فوتبال 
آســـیا در خصوص جهانبخـــش آمده اســـت: »جهانبخش در 
کنـــار فاینورد، بـــا غلبه بـــر نایمخـــن در فینال جـــام حذفی، 
دومیـــن قهرمانی متوالی خود در این رقابت هـــا را تجربه کرد. 
او در این فصل با ارائه عملکردی درخشـــان، نقشی کلیدی در 
موفقیت هـــای فاینورد ایفا کرد و فصل گذشـــته نیز با این تیم 

بـــه مقـــام قهرمانی لیگ هلند دســـت یافتـــه بود.«

 ولفگانگ لوسیر:
 بازی با ایران مهمترین 

مسابقه من است
بی  مر ســـر  ، ســـیر لو نـــگ  لفگا و

هنگ کنـــگ  فوتبـــال  تیـــم  موقـــت 
در نشســـت خبـــری پیـــش از دیـــدار 

بـــا تیـــم ملـــی فوتبـــال کشـــورمان 
گفـــت: »یـــک تمریـــن دوشـــنبه 
داشـــتیم، یـــک جلســـه تمرینی 

سه شـــنبه و دیروز نیـــز مراحل 
تمرینی خـــود را ادامـــه دادیم. 
همـــه چیز بـــرای یک مســـابقه 
خـــوب آمـــاده اســـت. تاکتیک 

تیمـــی تغییـــر خاصـــی نکرده 
و یکســـری جزئیـــات ممکن 
اســـت متفاوت شـــود. بازی 
با ایـــران مهمترین بازی من 

در ســـمت یـــک ســـرمربی 
تیـــم  امیـــدوارم  اســـت و 
نتیجـــه خوبـــی به دســـت 
آورد تـــا بتوانیـــم حمایت 

هـــواداران را بـــه خوبی 
دهیم.« پاســـخ 

 خلیل زاده: کاری به تغییر سرمربی هنگ کنگ نداریم
شــجاع خلیل زاده، مدافع تیم ملی فوتبال ایران در نشســت خبری پیش از دیدار برابر هنگ کنگ در پاسخ به سؤال 
خبرنگاری که از او پرسید با توجه به تغییرات کادر فنی حریف چقدر این تیم نسبت به جام ملت ها تغییر خواهد داشت، 
گفت: »در فوتبال هر مربی ســلیقه و فلســفه خودش را دارد اما چیزی که برای ما اهمیت دارد برنامه های ســرمربی 
خودمان اســت.« وی با اشــاره به این موضوع که کاری به تغییر ســرمربی هنگ کنگ نداریم، افزود: »هنگ کنگ تیم 
خوبی است و آنها از خودشان کیفیت خوبی در جام ملت ها نشان دادند اما ما مقابل این تیم تلاش می کنیم طبق 

نظر سرمربی مان با کیفیتی خوب سه امتیاز بازی را کسب کنیم.«

قلعه نویی: با تلفیقی از بازیکنان 
جوان و باتجربه بازی می کنیم

 امیر قلعه نویی، ســـرمربی تیم ملی فوتبال ایران در نشســـت خبری پیش از دیدار 
برابر هنگ کنگ گفـــت: »با تمام تـــوان برابر هنگ کنگ بازی می کنیـــم و با وجود 
اینکـــه صعودمان قطعی شـــده امـــا دیدار بســـیار مهمی برای ماســـت و به همین 
خاطـــر با تمـــام بازیکنان بـــه اینجا ســـفر کرده ایم. هـــر بازی شـــرایط خاص خود 
را دارد. در ایـــن بـــازی نه بـــه دیدار رفـــت فکر می کنیم نـــه به دیدارمـــان در جام 
ملت هـــا بلکه به دنبال کســـب ســـه امتیاز بازی هســـتیم. چیزی که مشـــخص 
اســـت اینکه هنگ کنگ طی ســـال های اخیر پیشـــرفت زیادی با اندرسون کرده 
و یکی از مثال های پیشـــرفت فوتبال هنگ کنگ نتایج تیم المپیکش اســـت.« 
او در پاســـخ به ســـؤال خبرنگاری که از او پرســـید پس از یک فصل سخت برای 
بازیکنـــان و ســـفری طولانـــی از ایـــران بـــه هنگ کنـــگ 
هدف تـــان از حضـــور بازیکنـــان اصلـــی در بـــازی بـــا 
هنگ کنگ و دیدار برابر ازبکســـتان چیســـت؟ افزود: 
»هر دیـــدار بویژه بازی های ملی حساســـیت خودش را 
دارد. وقتـــی در تیم ملی حضور دارید همـــه مردم دنبال 
پیروزی هســـتند بنابراین در این لباس خوب بازی کردن 
همیشـــه برای ما مهم اســـت و حریـــف تفاوتی بـــرای ما 
نـــدارد. ضمن اینکه ایـــن بازی در رده بندی و ســـیدبندی 
هم خیلی مهم اســـت و بـــه همین خاطر مـــا برای این 
بازی از ترکیبی از بازیکنان جوان و باتجربه اســـتفاده 

کرد.« خواهیم 

 حمیدرضا افتخاری
روزنامه نگار



خبر

شروع تمرینات تیم ملی پاراتکواندو
مرحله جدیـــد تمرینات تیـــم ملی پاراتکوانـــدو برای  
حضـــور در بازی هـــای پارالمپیـــک پاریـــس از دیـــروز 

شـــروع شد.
ســـعید صادقیان پور، محمدطاها حســـن پور، مهدی 
پوررهنمـــا، امیرمحمـــد حقیقت شـــناس، علیرضـــا 
بخـــت و حامد حق شـــناس نفـــرات دعوت شـــده به 

این اردو هســـتند.
همچنیـــن مریـــم عبداله پـــور، روزا ابراهیمـــی، آیـــار 
جامـــی و زهـــرا رحیمـــی هم زیرنظـــر عاطفه کشـــاورز 

تمرینات خـــود را برگـــزار خواهنـــد کرد.
تیم ملـــی پاراتکواندو موفق به کســـب ۵ ســـهمیه در 

بازی هـــای پارالمپیک ۲۰۲۴ پاریس شـــده اســـت.
 

 نعمتی به پارالمپیک پاریس 
اعزام نمی شود

معاونـــت فنی کمیته ملـــی پارالمپیـــک از غیبت زهرا 
نعمتـــی در پارالمپیـــک پاریس خبر داد.

به گفته ســـلگی از آنجایی که نعمتی مدت هاست در 
اردوهای تیم ملی حضور نداشـــته و همچنین باتوجه 
بـــه عـــدم آمادگـــی فنـــی و بدنـــی اش در پارالمپیـــک 

پاریس حضور نخواهد داشـــت.
نعمتـــی در دوره قبل ایـــن رقابت هـــا در توکیو، طا را 

به گـــردن آویخته بود.

پیروزی دختران و پسران در کاوا
تیم هـــای والیبـــال زیر ۱۷ ســـال پســـر و زیر ۱۸ ســـال 
دختـــر ایران در دومین دیدار خـــود در رقابت های کاوا 

موفق به شکســـت تاجیکســـتان شدند.
شـــاگردان آرش صادقیانی در تیم زیر ۱۷ ســـال پســـر 
ایـــران در ســـه ســـت پیاپی و بـــا نتیجه ۲۵ بـــر ۹، ۲۵ 
بـــر ۲۱ و ۲۵ بـــر ۶ بـــه پیـــروزی رســـیدند تا امـــروز در 
ســـومین مســـابقه خود به مصاف پاکســـتان بروند. 
همچنیـــن شـــاگردان فاطمه شعبان خمســـه در تیم 
دختران ایران نیز موفق شـــدند در ســـه ست متوالی 
و بـــا امتیاز های ۲۵ بـــر ۹، ۲۵ بـــر ۱۱ و ۲۵ بر ۱۵ مقابل 
تاجیکســـتان به برتری برســـند. آنها امروز به مصاف 

ازبکســـتان می روند.
 

 صعود عالمیان 
به دور چهارم کانتندر کرواسی

نوشـــاد عالمیـــان با غلبه بـــر حریف مطـــرح مصری 
خـــود بـــه دور چهـــارم مرحلـــه حذفـــی رقابت های 
تنیـــس روی میز کانتندر کرواســـی راه یافت. در این 
مرحله از مســـابقات نوشـــاد به مصـــاف خالد عصار 
از مصـــر رفت و موفق به شکســـت ۳ بر صفر او شـــد. 
نوشـــاد عالمیان با کســـب این پیـــروزی یک مرحله 
دیگـــر صعـــود کـــرد. او در دور نخســـت رقابت هـــای 
تنیس روی میز کانتندر کرواســـی استراحت کرد و با 
پیروزی ۳ بر یک برابر »آلکســـا گاســـف« از صربستان 

به دور ســـوم راه یافت.
جاکـــوب از لهســـتان کـــه رنکینـــگ ۱۰۳ جهـــان را در 
اختیـــار دارد، حریف نوشـــاد عالمیـــان در دور چهارم 
مرحلـــه حذفی اســـت. عالمیـــان در صـــورت پیروزی 
در ایـــن دیـــدار وارد جـــدول اصلی مســـابقات کانتندر 

کرواســـی می شود.

رکابزنان به آلماتی رفتند
تیـــم ملـــی دوچرخه ســـواری ایـــران بـــرای حضـــور در 
مســـابقات قهرمانـــی جـــاده آســـیا راهی آلماتی شـــد. 
چهل وســـومین دوره مســـابقات قهرمانی آسیا از ۱۷ تا 
۲۲ خردادماه به میزبانی آلماتی قزاقســـتان در بخش 
جـــاده برگزار می شـــود و تیم ایـــران با ۱۴ ورزشـــکار در 
دو بخش مـــردان و زنان و در رده های ســـنی جوانان، 

امیدهـــا و بزرگســـالان حضور پیـــدا می کند.
 

 گلبال به اردوی برون مرزی می رود
تیـــم ملـــی گلبـــال قصـــد دارد پیـــش از حضـــور در 
بازی هـــای پارالمپیـــک در یـــک اردوی برون مـــرزی 

شـــرکت داشـــته باشد. 
ایـــن تیم بعد از کســـب مجـــوز اعزام از ســـوی کمیته 
ملی پارالمپیـــک تا به امـــروز اردوهای داخلـــی برگزار 
کرده کـــه دور جدید تمرینات شـــان از ۲۱ تا ۲۸ خرداد 
بـــا حضـــور حســـن جعفـــری، محـــد پرنیـــا، مصطفی 
شـــهبازی، میـــاد ســـوری، نعمـــت ســـرافراز، مهـــدی 
خلیـــل  و  نفیسی نســـب  محمدمهـــدی  عباســـی، 
شهریارنســـب تشـــکیل می شـــود. در ضمن بعد از لغو 
شدن تورنمنت ســـوئد بهمن دوســـتی، سرمربی تیم 
قصد دارد در صورت مهیا بودن شـــرایط و نتیجه گیری 
از رایزنی هـــا، یک مرحله اردو را بـــه صورت برون مرزی 

برگـــزار کند.
 

 برد فرجی در کانتندر سوئد
بنیامیـــن فرجـــی رقابت های تنیس روی میـــز کانتندر 
جوانان ســـوئد در رده ســـنی زیر ۱۷ ســـال را با پیروزی 
آغـــاز کـــرد. در روز اول این رویداد بنیامیـــن فرجی به 
مصاف امیل از ســـوئد رفـــت و با نتیجه ۳ بـــر صفر به 

رسید.  برتری 
فرجـــی در دومیـــن دیـــدار خـــود در این رده ســـنی با 
الکســـاندرو از رومانـــی رقابت خواهد داشـــت. مبین 
امیـــری دیگـــر نماینـــده ایران نتیجـــه را ۳ بـــر صفر به 
لیـــن از چین تایپـــه واگـــذار کرد. فـــراز شـــکیبا نیز در 
رده ســـنی زیر ۱۳ سال و زیر ۱۵ ســـال در این مسابقات 

شـــرکت کرده است. 
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بـــا  ایـــران  فرنگـــی  کشـــتی  ملـــی  تیـــم 
کامـــل  ســـهمیه  کســـب  و  کشـــتی گیر   6
المپیک خـــود را برای حضـــوری پر قدرت 
در المپیک 2024 پاریـــس آماده می کند. 
در  فرنگـــی  کشـــتی  ملـــی  تیـــم  نفـــرات 
وزن های 87، 97 و 130 کیلوگرم مشخص 
شـــده و سرنوشـــت کشـــتی گیران اوزان 
60، 67 و 77 کیلـــو هم بعد از مســـابقات 
مجارســـتان مشـــخص می شـــود. پیـــش 
از اعـــزام تیـــم ملـــی کشـــتی فرنگـــی بـــه 
مســـابقات مجارســـتان که روزهـــای 17 و 
18 خرداد در بوداپســـت برگزار می شـــود؛ 
حســـن رنگرز ســـرمربی تیم ملی کشـــتی 
فرنگـــی گفت و گویـــی را بـــا ایـــران دیلـــی 

انجـــام داد.

تیم ملی کشتی فرنگی به مسابقات مجارستان 
اعزام می شود. در 50 روز مانده به المپیک از 

شرایط تیم بگویید.
دومیـــن اردوی آماده ســـازی تیم را پشـــت 
ســـر گذاشـــته و آماده اعزام به رقابت های 
آنجـــا  و  رنکینـــگ مجارســـتان هســـتیم 
تکلیـــف انتخاب نهایی ملی پوشـــان ســـه 
وزن باقیمانـــده مشـــخص شـــده و نفرات 
ملی پوش وزن های 60، 67 و 77 کیلوگرم 
در چرخـــه انتخابـــی تیـــم ملـــی گزینش 
می شـــوند. در حال حاضر اردوی ما نفرات 
برتر تمامی اوزان را شـــامل می شـــود؛ هم 
اوزان المپیکـــی و هـــم اوزان غیرالمپیکی 
و حتـــی ما در دعـــوت کشـــتی گیران برای 
آماده ســـازی، گوشـــه چشـــمی هـــم بـــه 

امیدهای جهـــان داریم.
نتایج مسابقات مجارستان در سه وزن برای تیم 

ملی بسیار حیاتی است.
بله؛ در 60 کیلوگرم مهدی محســـن نژاد و 
امیر رضا ده بزرگی به مجارســـتان می روند 
و قاعدتـــاً نفر برتر ملی پوش می شـــود. در 
۶۷ کیلوگرم هم رقابـــت میان محمدرضا 
 گرایی و ســـعید اســـماعیلی است و کسی 
کـــه بهترین نتیجه را کســـب کند، دوبنده 
تیـــم ملـــی  را می پوشـــد. در ۷۷ کیلوگرم 
محمدعلـــی  گرایی و محمدرضـــا مختاری 
به مســـابقات اعـــزام می شـــوند و نفر برتر 

در صورت کســـب عنـــوان قهرمانـــی برای 
کســـب پیراهـــن تیـــم ملـــی یـــک رقابت 
انتخابـــی بـــا امیـــن کاویانی نـــژاد خواهد 

داشت.
با توجه به عملکرد تیم ملی کشتی فرنگی در 

سال های اخیر و به خصوص جهانی سال 
گذشته، فکر می کنید کشتی فرنگی در المپیک 

به مدال طلای وزن 125 کیلوگرم برسد؟
 بـــاور مـــن در ورزش حرفه ای این اســـت 
که وقتی ورزشـــکار از روی سکوی قهرمانی 
رقابتـــی پاییـــن می آید دیگر عمـــاً پرونده 
آن رقابـــت  بســـته شـــده و نبایـــد روی آن 
عنـــوان حســـاب کـــرد. عناویـــن قهرمانی 
امیـــن میـــرزازاده هم بـــرای قبل بـــوده و 
طبیعتـــاً ایـــن عناویـــن هیچ کمکـــی به او 
نمی کند. در ســـال جدید امین کار بســـیار 
ســـختی در مقابـــل دو حریـــف جدی اش 
پیـــش رو دارد. میخاییـــن لوپـــز کوبایـــی 
دارنده 4 طـــای المپیـــک، پرافتخارترین 
المپیـــک  تاریـــخ بازی هـــای  کشـــتی گیر 
و یکـــی از اســـتثنائات دنیـــای کشـــتی به 
حســـاب می آیـــد. او بـــه دنبـــال کســـب 
پنجمیـــن عنـــوان قهرمانـــی در المپیـــک 
اســـت. رضـــا کایالـــپ هـــم کشـــتی گیری 
اســـت که 12 و 13 مدال جهـــان و المپیک 

را در کارنامـــه ورزشـــی اش دارد و حریـــف 
قدرتمندی برای امین محســـوب می شود. 
البته که امین میـــرزازاده یکی از مدعیان 
اصلـــی کســـب عنـــوان طاســـت امـــا راه 
ســـختی را در مســـیر قهرمانی باید پشـــت 

ســـر بگذارد.
شرایط محمدرضا  گرایی را چطور ارزیابی 

می کنید؟  گرایی ظاهراً کمی از دوران اوج فاصله 
گرفته است.

محمدرضـــا  گرایـــی یکی از کشـــتی گیران 
شـــاخص و پرافتخـــار ماســـت. وزن 67 
کیلوگـــرم در جهانـــی ســـال گذشـــته بـــا 
کشـــتی گیران بســـیار خوبـــی کـــه حضور 
داشـــتند، بـــه لحـــاظ کمـــی و کیفـــی از 
بـــود.  بهتریـــن و رقابتی تریـــن وزن هـــا 
بـــا ایـــن حـــال  گرایی توانســـت یـــک برنز 

ارزشـــمند کســـب کند.
 در حال حاضـــر ورود به چرخـــه انتخابی 
تیـــم ملـــی بـــه روی او بـــاز اســـت و بایـــد 
بـــا دیگـــر مدعـــی داخلـــی یعنـــی ســـعید 
اســـماعیلی برای کســـب دوبنده تیم ملی 
در المپیـــک رقابـــت کند. بـــه عقیده من 
در 67 کیلوگـــرم هـــر دو کشـــتی گیر ما به 
شـــرط انتخاب شـــدن شـــانس ایستادن 

روی ســـکوی المپیـــک را دارند.

 چرخه انتخابی را نبستیم

  حسن رنگرز: گرایی و اسماعیلی 
شانس مدال المپیک هستند

عناوین عناوین 
قهرمانی قهرمانی 

میرزازاده هم میرزازاده هم 
برای قبل برای قبل 

بوده و طبیعتاً بوده و طبیعتاً 
این عناوین این عناوین 
هیچ کمکی هیچ کمکی 

به او نمی کند به او نمی کند 

شاید درهمین دسته 3 جهانی باقی بمانیم
نداف: حریفان ایران سرسخت هستند

 واکنش ملی پوش سنگ نوردی به خط خوردن از لیست انتخابی المپیک
دارابیان: رکورد تمریناتم را بزنم سهمیه می گیرم

 

تیم ملـــی تنیس مردان ایـــران از 21 تا 26 
خردادماه در اردن بـــرای صعود به مرحله 
پلـــی آف گـــروه 2 دیویـــس کاپ جهانـــی 
در ســـال 2025بـــه مصاف حریفـــان خود 

ود. می ر
 تیم هـــای ایـــران، عربســـتان، اندونزی، 
تایلند، اردن، ســـوریه، جزایر پاســـیفیک، 
مالـــزی، ســـنگاپور، ویتنام در ایـــن دوره 
حضور دارنـــد. حمیدرضا نـــداف کاپیتان 
در  ایـــران  دیویـــس کاپ  تیـــم  مربـــی  و 
خصوص ایـــن بازی ها معتقد اســـت: »با 
تغییـــر تاریـــخ مســـابقات بعیـــد می دانم 
مانند قبـــل بتوانیم خوش بدرخشـــیم.«

 
از شرایط تیم ملی صحبت کنید؟

بازیکنـــان خـــوب و آمـــاده ای داریـــم ولی 
تغییـــرات زمانی بـــه نوعی ما را ســـورپرایز 
کـــرد. این رویـــداد قـــرار بود شـــهریورماه 
انجـــام شـــود و با جلـــو افتـــادن تاریخ آن 

کار برای ما دشـــوار شـــد.
به تغییر زمان اعتراض نکردید؟

اعتـــراض که بـــه هر حال ما داشـــتیم ولی 
از آنجایـــی که مســـابقات گروه دســـته ۳ 
جهانی در کشـــورهایی اســـت کـــه از نظر 
آب و هوایی بســـیار گرم هســـتند؛ امکان 
برگـــزاری در تاریـــخ دیگـــری نبـــود. مثاً 
عربســـتان هـــم پیشـــنهاد میزبانـــی داده 

بود ولـــی واقعـــاً در ماهی مانند شـــهریور 
نمی شـــد ایـــن رقابت هـــا را میزبانـــی کند 
تنهـــا کشـــور ایران بـــود که این شـــرایط را 
داشـــت امـــا آن هم بـــا میزبانـــی موافقت 

. نشد
به لحاظ نتیجه گیری چطور عمل خواهیم کرد؟

مـــی خواســـتیم بـــرای آمادگـــی بهتـــر به 
تورنمنـــت تونـــس برویـــم که متأســـفانه 
ویزای ما نرسید و مســـابقات فیوچرز آنجا 

را از دســـت دادیم.
 امـــا خدا را شـــکر ویـــزای اردن رســـیده و 
بـــه اردن می رویـــم. خیلـــی کار  بـــزودی 
ســـخت اســـت. تیم هایـــی که امســـال در 
گـــروه ۳ هســـتند خیلـــی قوی ترنـــد برای 
مثـــال تایلنـــد و اندونـــزی از جهانـــی بـــه 
این دســـته صعـــود کردند و یـــا همین تیم 
ســـوریه هم بازیکن خوب کم نـــدارد. تیم 
دیویـــس کاپ ســـوریه ۲ بازیکـــن دارد کـــه 
در اروپـــا بـــازی می کننـــد و رنـــک جهانی 

خوبـــی دارند. 
زمین بـــازی هم که خاکی نیســـت و قطعاً 
همـــه این مـــوارد در کنـــار هـــم کار را برای 
ما ســـخت خواهد کرد. مـــن فکر می کنم 
مـــا بتوانیـــم در بهترین حالـــت در همین 

دســـته ۳ جهانی باقـــی بمانیم.
چطور شد میزبانی نگرفتید؟

درخواســـت میزبانی دادیم اما به 
دلیل مسائل سیاســـی و اخیراً 

انتخابـــات  نشـــدن  برگـــزار 
فدراســـیون کمـــی تعلـــل در 

کارهـــا به وجـــود آورد.

محیـــا دارابیـــان ملی پـــوش ســـنگ نوردی ماده 
ســـرعت از لیســـت انتخابی المپیک خط خورد. 
در اقدامی عجیب درحالی کـــه هنوز یک مرحله 
از انتخابـــی المپیک در مجارســـتان باقی مانده 
اســـت، کادرفنی تیـــم ملی ســـنگنوردی دارابیان 
را بـــه گفتـــه خودشـــان به دلیـــل برخـــورداری از 
شـــانس کم، از لیست پرواز بوداپســـت خط زد. 
این درحالی اســـت که دارابیان معتقد است اگر 

رکورد خود را در آخرین مرحله انتخابی المپیک 
بزند، ســـهمیه را می گیرد. دختر ســـنگ نورد تیم 
ملی که از صدایش معلوم بود گریه کرده اســـت، 
ایـــن تصمیـــم فدراســـیون برایش قابـــل هضم 
نیســـت و هنوز دلیل خط خوردنش را نمی داند.

 
واقعاً شانس گرفتن سهمیه را در بوداپست نداشتی؟

مســـابقات انتخابـــی المپیک شـــامل دو مرحله 
می شـــود که اولین مرحلـــه در شـــانگهای برگزار 
شـــد و دومیـــن مرحله قرار اســـت در بوداپســـت 
برگزار شـــود. مجمـــوع امتیازات ایـــن دو مرحله، 
نفـــرات المپیکی را مشـــخص می کنـــد. فقط 32 
نفـــر اجازه حضور در مســـابقات انتخابی المپیک 
را داشـــتند و مـــن بـــرای اینکـــه بتوانم جـــزو این 
گروه باشـــم کلی زحمت کشـــیدم و مسابقه دادم 

تا جـــواز حضـــور در انتخابی المپیـــک را گرفتم.
برخاف نظر کادرفنی فکر می کنم شـــانس زیادی 
داشـــتم و اگر رکورد تمریناتم را در بوداپست بزنم 
بی شـــک ســـهمیه را می گیـــرم. حتـــی بارها روی 
کاغذ حســـاب و کتاب کردیم و باتوجه به شـــرایط 
رقبـــا و خودم به این نتیجه رســـیدیم که می توانم 
المپیکـــی شـــوم. از طرفی در ماده ســـرعت هیچ 
چیـــزی قابل پیش بینی نیســـت و ممکن اســـت 
بهترین ســـنگنورد دنیا با یک اشـــتباه آخرین نفر 

شود و بالعکس.
از صدایت معلوم است که خیلی ناراحت هستی و حتی 

گریه کرده ای.
بلـــه همین طور اســـت. مـــن که تـــا اینجـــای کار 
زحمـــت کشـــیده بـــودم، حداقل می گذاشـــتند 
تـــا آخرش بـــروم، شـــاید زحماتم جـــواب می داد 
و ســـهمیه را می گرفتـــم. نمی دانـــم دلیـــل ایـــن 
تصمیـــم کادرفنـــی و فدراســـیون چیســـت اما به 

تصمیم شـــان احتـــرام می گـــذارم.
به فدراسیون بابت این تصمیم اعتراض نکردی؟

چندیـــن بـــار بـــا مســـئولان فدراســـیون صحبت 
کـــردم، حتـــی می دانم کـــه بحث کمبـــود بودجه 
مطـــرح نیســـت. آنهـــا دلایـــل خـــود را دارنـــد و 
می گوینـــد بـــرای مســـابقات بعـــدی آماده شـــو. 
مـــن دقیقاً متوجه نشـــدم که چرا باید از لیســـت 

انتخابـــی المپیـــک خـــط بخورم.
بعد از این تصمیم چه کار خواهی کرد؟

مـــن تمریناتم را شـــروع کرده ام. حالا مســـابقات 
دانشـــجویان جهـــان و بازی هـــای داخل ســـالن 
آســـیا را در پیش دارم که قطعاً بـــرای مدال به این 

مســـابقات خواهم رفت.

اردوی وزنه بـــرداران دختـــران نوجـــوان و جـــوان 
کشـــورمان بـــا تأخیـــر یـــک هفتـــه ای از روز 25 
خردادمـــاه تشـــکیل می شـــود. 20 وزنه بـــردار در 
کمـــپ تیم های ملـــی زیر نظـــر کـــوروش باقری، 
ســـرمربی تیم ملـــی زنـــان تمرینات خـــود را برای 
حضـــور در مســـابقات جهانی اســـپانیا و قهرمانی 
آســـیا در فیلیپیـــن دنبـــال می کننـــد: »بـــا تعداد 
زیـــادی از این وزنه برداران بیش از 2 ســـال اســـت 
کـــه کار می کنم و نفراتی را هم پـــس از رقابت های 
قهرمانی کشـــور در همدان انتخاب کـــردم و برای 
اولیـــن بار خواهـــد بود کـــه اردونشـــینی را تجربه 
می کننـــد. همه آنهـــا از بهترین ها و آینده ســـازان 

وزنه برداری کشورمان هســـتند.« او در ادامه بیان 
می کند: »اکنـــون با دعـــوت از این وزنه بـــرداران، 
فضـــا و شـــرایط لازم بـــه آنها داده شـــده اســـت و 
باید از فرصت ایجاد شـــده اســـتفاده لازم را ببرند 
و آینده خـــود را بســـازند.« کوروش باقـــری درباره 
چگونگـــی حضـــور وزنه بـــرداران دختـــر نوجـــوان 
و جـــوان کشـــورمان در رقابت هـــای جهانـــی و 
آســـیایی فیلیپین توضیح می دهـــد: »هنوز هیچ 
چیـــز معلـــوم نیســـت ولـــی همانند گذشـــته هر 
وزنه بـــرداری کـــه بتوانـــد حدنصاب هـــای تعیین 
شـــده کادرفنی را ثبت کند به این مسابقات اعزام 
می شـــود. هدف ما از شـــرکت در ایـــن دو رویداد 

کســـب بهترین نتیجه و ســـاختن پشـــتوانه های 
لازم بـــرای تیم ملی اســـت.«

مشـــاور فنـــی وزنه برداری زنـــان ایران بـــه برگزاری 
مســـابقات وزنه برداری قهرمانی زنـــان در اصفهان 
که حکم انتخابی تیم ملی را دارد، اشـــاره می کند: 
»این رقابت ها تیرماه در اصفهان برگزار می شـــود 
و از اهمیت ویژه ای برخوردار اســـت چرا که حکم 
انتخابـــی تیم ملی بـــرای شـــرکت در رقابت های 
جهانی بحرین اســـت. بـــه همین خاطـــر تمامی 
مدعیـــان دوبنـــده تیم ملـــی باید در آن شـــرکت 
کننـــد.« او همچنین از جوانگرایـــی صورت گرفته 
در تیـــم ملـــی زنان کشـــورمان صحبـــت می کند: 

»به جز ســـیده الهام حسینی 
و الهـــه رزاقـــی کـــه در رده 

ن  لا گســـا ر بز ســـنی 
یگـــر  د هســـتند 
وزنه بـــرداران یعنـــی 

 ، یمـــی کر نـــه  یحا ر
فاطمه کشـــاورز، کیژان مقصودی، غزل حســـینی 
هنـــوز در رده ســـنی جوانان بوده، کـــه تیم ملی را 
تشـــکیل می دهند. آنها رکوردداران اوزان مختلف 
هســـتند کـــه بـــا افزایـــش حدنصاب هـــای خود 
می تواننـــد در میادیـــن مختلف برای کشـــورمان 

افتخـــار کســـب کنند.«

تأخیر یک هفته ای در تشکیل 
اردوی وزنه برداری تیم های پایه

باقری: مدعیان باید 
 در انتخابی 
شرکت کنند

گپ

فائزه زمانی
خبر نگار

سؤال و جواب

صادق دهقان
خبر نگار

ورزش ایران 50 روز قبل از المپیک
34 ورزشکار قطعی، 6 رشته دنبال سهمیه

ورزشکاران پارا جودو کوتاه نمی آیند
هشدار کمیته پارالمپیک به معترضان

تـــا آغـــاز رســـمی سی  وســـومین دوباره 
بازی هـــای المپیـــک تنهـــا ۵۰ روز دیگر 
باقـــی مانـــده اســـت و تعداد ورزشـــکار 
قطعـــی ایـــران فعـــاً ۳۴ نفـــر اســـت. 
کاروان ایران در رشـــته های تیراندازی، 
 ، کشـــتی  ، و نـــد ا تکو  ، ی ر ا وزنه بـــرد
شمشـــیربازی، دوچرخه سواری، تنیس 
روی میـــز، ژیمناســـتیک و قایقرانـــی 

ســـهمیه المپیـــک گرفته اســـت.
شمشـــیربازی تنها رشـــته تیمـــی ایران 
در المپیـــک پاریـــس اســـت. کشـــتی 
۱۱ ورزشـــکار و دوچرخه ســـواری و  بـــا 
ژیمناســـتیک با یک ورزشکار بیشترین 
و کمترین تعداد ســـهمیه را در المپیک 

دارنـــد. در این میان رشـــته هایی چون 
بســـکتبال، بوکـــس و بدمینتـــون هم 
بوده انـــد کـــه بـــا وجـــود تـــاش بـــرای 
گرفتن ســـهمیه المپیک نـــاکام ماندند 
و برخـــاف المپیـــک ۲۰۲۰ توکیـــو، در 
بازی هـــا حضـــور  سی وســـومین دوره 

. رند ا ند
ورزش ایـــران هنوز هم امیـــد به گرفتن 
ســـهمیه المپیـــک دارد تـــا در نهایـــت 
بتوانـــد تعـــداد ورزشـــکار خـــود را به 40 
نفر برســـاند. دوومیدانی هنوز سهمیه 
رسمی نگرفته اســـت و در انتظار اعام 
رنکینـــگ المپیـــک در ۱۰ تیر اســـت. در 
تنیـــس روی میـــز نوشـــاد عالمیـــان در 

انتظار اعـــام رنکینـــگ المپیک در ۲۹ 
خرداد اســـت تا ســـهمیه او بـــه صورت 
اعـــام شـــود. ســـنگ نوردی  رســـمی 
آخرین مرحله کســـب سهمیه المپیک 
۳۰ تیر تا ۲ مرداد در مجارســـتان است و 
ایـــران به دنبال گرفتن ســـهمیه در این 
مســـابقات اســـت. تیروکمانی هـــا هم 
منتظـــر برگـــزاری جـــام جهانـــی ترکیه 
هســـتند. اما در شنا یک سهمیه قطعی 
اســـت که از طریق وایلدکارت یا کسب 
ســـهمیه در مســـابقات ایتالیا به دست 
می آید و در جودو هـــم احتمال گرفتن 
یک ســـهمیه از طریق وایلدکارت وجود 

دارد.

زمـــان زیـــادی تـــا برگـــزاری بازی های 
پارالمپیـــک باقـــی نمانده امـــا خبری 
پاراجـــودو  ملی پوشـــان  حضـــور  از 
و  اردو نیســـت. میثـــم بنی طبـــا  در 
وحیـــد نوری که نســـبت بـــه عملکرد 
حاج یوســـف زاده اعتراض داشـــتند، 
صـــورت  در  فقـــط  کردنـــد  اعـــام 
برکنـــاری او در اردو حاضر می شـــوند. 
به همین دلیل روز گذشـــته نشستی 
در کمیتـــه ملـــی پارالمپیـــک برگـــزار 
شـــد و در نهایـــت مســـئولان کمیتـــه 
زمان تعییـــن کردند که ملی پوشـــان 
کوتـــاه بیاینـــد. ســـعید ســـلگی مدیر 
فنی ورزشـــی کمیته ملـــی پارالمپیک 

با اشـــاره به شـــرایط تیم ملی جودوی 
نابینایـــان و کم بینایان و بررســـی این 
وضعیـــت در کمیته ملـــی پارالمپیک 
گفـــت: »شـــرایطی بـــه وجـــود آمـــده 
که ورزشـــکاران تقاضـــا دارند بـــا کادر 
فنی تیم ملـــی کار نکنند که شـــرایط 
خوبی نیســـت. هر دو ورزشکار )میثم 
بنی طبـــا و وحیـــد نـــوری( توانمنـــد 
هســـتند، اما سیاســـت ما این اســـت 
کـــه بایـــد چهارچوب مـــدار باشـــند و 
در چهارچوبـــی که تعیین می شـــود، 
ورزشـــکار  اینکـــه  کننـــد.  حرکـــت 
بخواهد مربـــی و کادر فنـــی را تعیین 
بـــا  ســـلگی  نمی پســـندیم.«  کنـــد، 

اشـــاره بـــه اینکـــه مســـئولان کمیتـــه 
ملـــی پارالمپیـــک به حرف هـــای این 
ورزشـــکاران گـــوش دادنـــد، از اخطار 
جدی به ایـــن دو ورزشـــکار خبر داد: 
»ما شـــرایط را بـــرای هر دو ورزشـــکار 
توضیـــح دادیم و مهلـــت دادیم که به 
اردو ملحق شـــوند. آنها بایـــد به طور 
کامل همـــراه با فدراســـیون و کمیته 
پارالمپیـــک و سیاســـت های در نظـــر 
گرفته شـــده باشـــند. توانمندی های 
هر دو ورزشـــکار ثابت شـــده و درهای 
تیـــم ملی بـــه روی آنها باز اســـت، اما 
باید خودشـــان را با سیستم مطابقت 

» . هند بد

پریسا غفاری
خبر نگار



 سبک بازی جذاب
ســـبک فوتبـــال هجومی و جـــذاب ســـیلوینیو باعث شـــده بدبین ترین هـــواداران و 
کارشناســـان نســـبت به او نظـــر مثبتی پیـــدا کنند؛ همان هـــا که از رزومـــه کاری اش 
در لیـــون و کورینتیانـــس رضایـــت نداشـــتند.یکی از ویژگی های بـــارز آلبانی در یک 
ســـال ونیم اخیـــر گل هـــای فوق العـــاده ای اســـت کـــه از راه دور می زنند. ســـیلوینیو 
می گویـــد: »بچه هـــا خیلی خـــوب می دانند از فاصلـــه دور چطور شـــوت بزنند و این 
واقعـــاً دوست داشـــتنی اســـت، من هم تشویقشـــان می کنـــم و می گویم: اگـــر واقعاً 

احســـاس می کنیـــد بهتریـــن کار ممکن همین اســـت، معطـــل نکنید!«

بازیکنان 
بااستعداد 

آلبانیایی 
زیادی 

هستند که 
در کشورهای 
مختلف بازی 

می کنند 
و باید 

پیدایشان 
کنیم

 8 روز تا یورو 2024

گزارش خبری

 سیلوینیو چگونه قهرمان آلبانی شد؟
شگفتی ساز در راه یورو

 
ســـیلوینیو هرگز تصور نمی کرد مقابل 
بازی هـــای  از  و  بنشـــیند  لپ تـــاپ 
ویکام واندررز در ســـطح سوم فوتبال 
انگلیـــس نکته بـــرداری کنـــد. بعـــد از 
صـــرف شـــام بـــا رئیـــس فدراســـیون 
فوتبـــال آلبانـــی در میـــان، مدافـــع 
کنـــاری ســـابق آرســـنال، بارســـلونا و 
منچسترســـیتی مربیگـــری تیـــم ملی 
ایـــن کشـــور را بـــه دســـت گرفـــت. او 
اوایـــل ســـال ۲۰۲۳ بـــه دفتـــر کارش 
در تیرانـــا آمـــد در حالـــی کـــه پابلـــو 
زابالتا مدافع ســـابق منچسترسیتی و 
وســـتهام و همچنین دوریـــوا، هافبک 
ســـابق میدلزبـــورو به عنوان دســـتیار 
همراهی اش می کردنـــد. آنها روی هم 
۲۴۰ کلیپ تماشـــا کردند تـــا ۷۰ نفر را 
انتخـــاب کنند که بعد بـــه ۳۹ نفر و در 
نهایـــت ۲۳ نفر کاهش یافـــت تا برای 
نخستین بازی در مقدماتی یورو ۲۰۲۴ 

مقابل لهســـتان آماده شـــوند.
انیس محمدی یکـــی از این بازیکنان 
بود. او تـــا آن موقع بـــرای آلبانی بازی 
نکـــرده بـــود اما بـــه عنوان بخشـــی از 
فراینـــد بازســـازی که ســـیلوینیو از روز 

اول آغـــاز کرد، دعوت شـــد.
ســـیلوینیو گفت: »زابالتا مدت زیادی 
در انگلیـــس بـــود و آنجـــا آشـــناهای 

فراوانی داشـــت. مـــا کار محمـــدی را 
در لیـــگ یک دنبـــال کردیـــم و بعد به 
بریســـتول ســـیتی در چمپیونشـــیپ 
رفـــت. ما به ایـــن نتیجه رســـیدیم که 
بازیکنان بااســـتعداد آلبانیایی زیادی 
هســـتند کـــه در کشـــورهای مختلف 
بایـــد پیدایشـــان  بـــازی می کننـــد و 

» . کنیم
این سختکوشـــی نتیجـــه داد و بعد از 
باخت یک بر صفر مقابل لهســـتان در 
روز اول، تـــا آخر باختی نداشـــتند و به 
عنوان صدرنشـــین، یک بـــازی مانده 
بـــه پایـــان مرحلـــه مقدماتی بـــه یورو 
صعـــود کردند. ایـــن دســـتاورد باعث 
شـــد ســـیلوینیو قهرمان آلبانی شود.

ایـــن دومین حضور عقاب هـــا در یورو 
اســـت، بار اول ســـال ۲۰۱۶ بود. مربی 
۵۰ ســـاله گفت: »مـــن در هتلی در دو 
کیلومتری فدراســـیون فوتبال زندگی 
می کنـــم و گاهی پیـــاده از مســـیر یک 
پـــارک زیبا بـــه هتـــل مـــی روم. مردم 
مـــن را می بیننـــد و احتـــرام زیـــادی 

می گذارنـــد.«
تورنمنت آلمان هم آسان نیست و در 
گروه مرگ در کنار ایتالیا، کرواســـی و 
اســـپانیا قرار گرفته اند: »قرار نیســـت 
چیز باارزشی آســـان به دست آید، کار 
ما تمـــام نشـــده و اگر شـــانس صعود 
بـــرای خودمان قائـــل هســـتیم، باید 
بـــرای آن بجنگیـــم همان طـــور که در 

مرحله مقدماتی مبـــارزه کردیم.«
ســـیلوینیو کـــه ســـه ســـال دســـتیار 
مربـــی تیـــم ملـــی برزیـــل بـــوده، بـــا 
فوتبـــال ملی غریبه نیســـت امـــا این 
تجربه کامـــاً متفاوتی اســـت. یکی از 
نخســـتین تصمیمات او روی نیمکت 
آلبانی کنارگذاشـــتن سیســـتم ۳-۵-۲ 
مربی های قبلی و اســـتفاده از چینش 
۳-۳-۴ بـــود امـــا یـــک مســـأله وجود 
داشـــت؛ او یک بال راست چپ پا لازم 

داشـــت امـــا در اختیـــارش نبود.
بنابرایـــن خـــودش و همکارانـــش به 
مرکـــز اطاعـــات فدراســـیون رفتند و 
دنبال بازیکنی با چنیـــن ویژگی هایی 
گشـــتند؛ دو نفـــر را پیـــدا کردنـــد کـــه 

یکی یاســـر آســـانی ۲۹ ســـاله بـــود که 
در کره جنوبـــی بـــازی می کـــرد و فیلم  
بازی هایش در مجارســـتان را تماشـــا 

امیرمحمد سلطانپور
خبرنگار

گزارش

سیدعلی بلندنظر
خبرنگار

 بلژیـــک از جملـــه مدعیـــان قهرمانی 
یـــورو در آلمـــان نیســـت امـــا تیم های 
زیـــادی نیســـتند که بخواهنـــد در یورو 
مقابلشـــان قـــرار بگیرند، ایـــن ادعای 

کویـــن دبروینه اســـت.
ا  ر شـــکا آ ســـیتی  منچستر ز  یســـا ز با
خ  پیش بینـــی نکـــرده شـــیاطین ســـر
تـــا چـــه مرحلـــه ای از ایـــن تورنمنـــت 
پیـــش برونـــد اما نســـبت بـــه عملکرد 
تیم بلژیک در یورو خوشـــبین اســـت. 
بلژیک در گروه E با رومانی، اســـلواکی 
و اوکرایـــن همگـــروه اســـت و دیشـــب 

در دیـــداری تدارکاتـــی در بروکســـل به 
مصـــاف مونتـــه نگـــرو رفت.

 ایـــن صدمین بازی دبروینه ۳۲ ســـاله 
بـــود و او به این رکـــورد افتخار می کند: 
»مـــن مقابـــل تیم هـــای بزرگـــی بازی 
کـــرده ام و در تورنمنت های مهمی مثل 
جام جهانـــی و جـــام ملت هـــای اروپا 
قـــرار گرفته ام. مـــا به عنـــوان یک تیم 
لحظـــات خوبی را در ایـــن تورنمنت ها 
تجربـــه کرده ایـــم. مـــن می توانســـتم 
بازی هـــای بیشـــتری انجـــام دهـــم اما 
یـــم  برا متعـــددی  مصدومیت هـــای 

پیـــش آمـــد. به هـــر حال خوشـــحالم 
کـــه فرصت بـــازی بـــرای بلژیـــک را به 
دســـت آوردم و به تک تـــک این بازی ها 

افتخـــار می کنم.«
بلژیک شـــنبه هم در پایتخـــت خود از 
لوکزامبـــورگ پذیرایی می کنـــد و بعد از 

آن راهی آلمان می شـــود.
دبروینـــه در کنفرانـــس خبـــری گفت: 
»اگر بتوانیـــم در این دو بازی ریتم خود 
را پیـــدا کنیم، تیـــم تقویت می شـــود. 
بایـــد بـــه دنبـــال خـــوب بـــازی کردن 
باشـــیم، بیشـــتر گل بزنیـــم و لحظات 

خوبـــی را ایجـــاد کنیم. ایـــن هم مهم 
اســـت که ســـختی هایی را تجربه کنیم 
تـــا آمادگـــی بیشـــتری بـــرای یـــورو به 

دســـت آوریم.«
دبروینـــه انگیـــزه اش بـــرای بـــازی در 
بالاترین ســـطح را حفظ کرده: »وقتی 
ایـــن انگیـــزه از بیـــن بـــرود، دیگـــر در 
چنیـــن جایگاهی مـــرا نمی بینیـــد.« او 
که نیمـــه اول فصل فوتبال باشـــگاهی 
را به دلیـــل مصدومیت همســـترینگ 
از دســـت داد، آمادگی کامـــل خود را به 

دســـت آورده است.

خ  صدمین بازی برای شیاطین سر
دبروینه: کسی دوست ندارد با بلژیک روبه رو شود

تبانی یا دوپینگ؟
 نتایج برخی از مســـابقات فوتبال برای همیشه با شک و 
ظن به یاد آورده می شـــوند. هـــر چند وقت یکبار نتایجی 
در مســـتطیل ســـبز رقم می خورد که ذهن ما را به سمت 
تئوری توطئه ســـوق می دهـــد. اگر از هر هـــوادار فوتبال 
هلنـــدی در مورد مســـابقه ای تحـــت عنـــوان بزرگترین 
تبانی تاریخ فوتبال ســـؤال کنید، آنها به پیروزی اســـپانیا 
در ۲۱ دســـامبر ۱۹8۳ بـــا نتیجه ۱۲-۱ مقابل مالت اشـــاره 
خواهنـــد کرد. هلند در آســـتانه صعود بـــه مرحله نهایی 
یورو 8۴ قرار داشـــت و در آخرین دیـــدار مقدماتی خود 
در روتردام ۵-۰ مالت را شکســـت داد. آنها در صدر گروه 
بودند، دو امتیاز بالاتر از اســـپانیا، در آن دوران دو امتیاز 
بـــرای یک بـــرد در نظـــر گرفته می شـــد و تنهـــا راه صعود 
اســـپانیا، یک پیـــروزی با ۱۱ گل یا بیشـــتر بـــود. در پایان 
نیمه اول دیدار ســـوم مرحله گروهی، اســـپانیا نیمه اول 
را بـــا نتیجه ۳ بر یک به پایان رســـاند و صعودش در نیمه 
دوم، کمـــی دور از انتظـــار بـــه نظر می رســـید. لاله های 
نارنجی مشـــغول برنامه ریزی برای سفر به فرانسه بودند 
اما لاروخـــا در نیمه دوم ۹ گل دیگر وارد دروازه مالت کرد 
تا نتیجه ۱۲ بر یک شـــود و اســـپانیا با تفاضـــل گل برابر و 
به لطف گل زده بیشتر نســـبت به هلند راهی یورو شود. 
در همـــان زمان هم شـــایعه تبانی نـــزد هلندی ها مطرح 
می شـــد و بـــه اســـپانیا ایـــن اتهـــام را وارد می کردنـــد اما 
جدی ترین اتهامات ۳۵ ســـال پس از بازی مطرح شـــد. 
دمانوئل کـــه گل مالت را در آن بازی به ثمر رســـانده بود 
با اشـــاره به انرژی بیش از حد معمول بازیکنان اســـپانیا 
مدعی شـــد که بازیکنان اســـپانیا بیـــن دو نیمه دوپینگ 
کرده بودند: »انرژی اســـپانیایی ها عـــادی نبود. بعضی از 
آنها کف در دهان داشـــتند. مایع اســـیدی از دهان شان 
بیـــرون می آمـــد و نمی توانســـتند آب ننوشـــند. برادری 
دارم کـــه بدنســـاز بـــود، به من گفـــت که آنهـــا دوپینگ 
کردنـــد و من می دانـــم وقتی مـــردم اســـتروئید مصرف 
می کننـــد چـــه اتفاقـــی می افتـــد.« هرچند برخـــی دیگر 
موضـــوع کم کاری را نســـبت به بازیکنان تیـــم مالت وارد 
می داننـــد اما چیزی که مشـــخص اســـت، آن اســـت که 
این اتفاق عجیب در تاریخ مســـابقات، نمونه مشـــابهی 
نداشـــته است. اســـپانیا، علناً به تبانی با حریف محکوم 
می شـــد اما کســـی نمی توانســـت تبانـــی را ثابـــت کند. 
برگردانـــدن نتیجـــه، غیرممکن بـــود و آخریـــن بلیت، 

سهم اســـپانیا شد.

جنگ داخلی در بریتانیا
باشگاه منچسترســـیتی می داند که با کشاندن لیگ برتر 
و چندین باشـــگاه دیگـــر به دادگاه، باعـــث ضربه خوردن 
آنها خواهد شـــد، اما ســـیتی در شـــرایطی قرار گرفته که 

چاره ای جز حملـــه برای محافظت از خـــود نمی بیند...
 در حالـــی که لیـــگ برتر انگلیس در حـــال تحقیق بر ۱۱۵ 
تخلف باشگاه منچسترســـیتی در زمینه مالی و اقتصادی 
اســـت، ایـــن باشـــگاه موفق چند ســـال گذشـــته فوتبال 
بریتانیـــا عقب ننشســـته و دســـت بـــه مقابله به مثل زده 
و تمام توان خود را برای شـــکایت از ایـــن لیگ در دادگاه 
بـــه کار می بـــرد. منچسترســـیتی قصد دارد با اســـتفاده از 
وکای قدرتمنـــد خـــود مواضـــع قانونی لیـــگ برتر مبنی 
بر اعمـــال قدرت و تنبیـــه در این زمینه -کـــه قراردادهای 
تجاری و اسپانســـرینگ بین باشـــگاه ها و شـــرکت هایی 
کـــه تحت مالکیت یـــک مجموعه هســـتند، باید محدود 
باشـــند- را کنار بزند. منچسترســـیتی معتقد اســـت این 
اقـــدام لیگ برتـــر غیرقانونی اســـت و خواســـتار دریافت 
غرامت از آنها به خاطر ضررهای مالی گذشـــته ای شـــده 
که بر این باشـــگاه به همین دلیل تحمیل شـــده اســـت.

هنری وینتـــر خبرنگار و نویســـنده مطرح حـــوزه فوتبال 
در گزارشـــی ایـــن اقدام باشـــگاه منچسترســـیتی را برای 
آینـــده موجودیـــت لیـــگ برتـــر انگلیس خطرنـــاک لقب 
داده اســـت. وینتـــر می گویـــد: »وکای باشـــگاه ســـیتی 
در تاش هـــای خـــود بـــرای محکوم کـــردن لیـــگ برتر از 
واژه هایی مانند ظلم و اســـتبداد اســـتفاده می کنند، اما 
این گونـــه واژه هـــا باید از طـــرف مجموعه هـــای کوچکی 
باشـــد که بتوانیـــم مفهـــوم ظلم شـــدن به آنهـــا را درک 
کنیـــم، اما وقتی به باشـــگاهی مثل ســـیتی نـــگاه کنیم، 
افـــراد کمی هســـتند که احســـاس کنند ظلمـــی در حق 

این باشـــگاه صـــورت گرفته اســـت.«
وینتـــر می افزایـــد: »آنهـــا، گواردیـــولا بهترین ســـرمربی 
فوتبـــال جهـــان در کنـــار آنچلوتـــی را در اختیـــار دارند، 
چندیـــن بازیکن برتـــر فوتبال جهـــان و یکـــی از بهترین 
نیمکت هـــای تیم هـــای فوتبال را در اختیـــار دارند، چهار 
بـــار پیاپی قهرمـــان لیـــگ شـــده اند، صاحب ورزشـــگاه 
مـــدرن و مجموعـــه زمین هـــای تمرینـــی فوق العـــاده ای 
هســـتند و اصـــاً شـــبیه مجموعـــه ای به نظر نمی رســـند 
که تحـــت ظلم قرار گرفته باشـــند. منچسترســـیتی تنها 
به دنبال ضدحمله اســـت تـــا حواس هـــا را از ۱۱۵ تخلف 
خود پـــرت کند.« ســـم والاس خبرنـــگار دیلـــی تلگراف 
نیـــز تاش هـــای منچسترســـیتی را در راســـتای نابـــود 
کـــردن کامل کنتـــرل اقتصادی موجود در لیـــگ و از بین 
بردن محافظـــت از رقابتـــی ماندن این مســـابقات لقب 
داده اســـت. والاس در این خصوص می گوید: »باشـــگاه 
منچسترســـیتی می دانـــد کـــه بـــا کشـــاندن لیـــگ برتر و 
چندیـــن باشـــگاه دیگر بـــه دادگاه، باعث ضربـــه خوردن 
آنها خواهد شـــد، اما ســـیتی در شـــرایطی قرار گرفته که 
چاره ای جـــز حمله بـــرای محافظت از خـــود نمی بیند.«

مایک کیـــگان خبرنگار دیلـــی میل به نقـــل از یک منبع 
موثـــق خـــود در باشـــگاه منچسترســـیتی ادعـــا می کند، 
این تاش باشـــگاه ســـیتی در بـــه دادگاه کشـــاندن لیگ 
برتـــر، در تاش بـــرای منحرف کردن تمرکـــز وکای لیگ 
برتـــر از پرونـــده رســـیدگی بـــه ۱۱۵ تخلـــف این باشـــگاه 
انجـــام می پذیرد. کیگان همچنین معتقد اســـت ســـران 
باشگاه ســـیتی از اینکه باشـــگاه تحت کنترل سعودی ها 
یعنـــی نیوکاســـل راه هـــای دور زدن این قوانیـــن را با نگاه 
بـــه اشـــتباهات ســـیتی یـــاد گرفتـــه و همینطـــور بابـــت 
نبـــود چنیـــن قانون هایـــی زمانی کـــه منچســـتریونایتد 
حاکمیـــت مطلقی بـــر فوتبال بریتانیا داشـــت، بشـــدت 

عصبانی هســـتند.

 آمادگی مدافع عنوان قهرمانی برای کوپاامریکا
مسی همچنان ستاره آرژانتین است

 آخرین تورنمنت کرواسی با کاپیتان مودریچ
جام جهانی را به یورو بیاور

آرژانتیـــن مدافـــع عنـــوان قهرمانـــی 
کوپاامریـــکا دو هفتـــه دیگـــر دفاع از 

جـــام خـــود را آغـــاز می کند.
فهرســـت  کـــه  اســـکالونی  لیونـــل   
اولیه اش ۲۹ نفره بـــود، به دقت روی 
تیم تمرکز دارد تا ســـه نفر آخر را خط 
بزنـــد. چهره هـــای شـــاخصی در تیم 
هســـتند که در ســـفر بـــه میامی برای 
آغاز تمرین آلبی سلســـته را همراهی 

. می کنند
 لیســـاندرو لوپـــس در دفـــاع، انـــزو 
فرناندس از چلســـی که بـــه تازگی از 
مصدومیت برگشـــته و آنخل دی ماریا 
کـــه خـــود را بـــرای آخریـــن تورنمنت 

ملـــی آمـــاده می کند.
امـــا فوق ســـتاره تیـــم ملـــی آرژانتین 
اســـت؛  مســـی  لیونـــل  همچنـــان 
بازیکنی کـــه در میانه کوپا ۳۷ ســـاله 
از  شنبه شـــب  انتیـــن  آرژ می شـــود. 
بوینـــوس آیـــرس بـــه میامـــی پـــرواز 
کـــرد در حالی کـــه مســـی در فلوریدا 
مانـــد. او در تســـاوی ۳ بـــر ۳ تیمش 
مقابـــل ســـنت لوییز بـــازی کـــرد و در 
دوازدهمیـــن بـــازی این فصـــل لیگ 
حرفـــه ای امریـــکا دوازدهمین گلش 

را زد.
چیـــس  ورزشـــگاه  در  بـــازی  ایـــن 
برگزار شـــد، خانـــه اینتـــر میامی که 
محـــل اردوی تمرینـــی آرژانتین برای 
بازی هـــای تدارکاتی اســـت. آرژانتین 
در ایـــن ورزشـــگاه تمریـــن می کنـــد 
هرچنـــد بازی هـــای دوســـتانه اش در 
ایـــن اســـتادیوم برگـــزار نمی شـــود. 
آرژانتیـــن ۲۰ خرداد در ســـولجر فیلد 
شـــیکاگو با اکوادور روبه رو می شـــود؛ 
ایـــن دو تیم در مرحلـــه گروهی با هم 
بازی نمی کنند اما شاید در نخستین 
دور حذفـــی به هم بخورنـــد. پنج روز 
بعد هـــم آخرین بـــازی تدارکاتی برابر 

گواتمـــالا برگزار می شـــود.
آرژانتیـــن در این تورنمنـــت تجربه و 
توانایـــی را با هـــم دارد و برای همین 
از نظر کارشناســـان شـــانس بیشتری 
نســـبت بـــه برزیـــل و اروگوئـــه دارد. 
البته این برتری ناچیز ممکن اســـت 
با ضعف در دو بـــازی تدارکاتی از بین 
بـــرود امـــا نقطـــه قـــوت تیـــم عمقی 
اســـت که روی نیمکت وجـــود دارد. 

بازیکنانـــی مثـــل آلخانـــدرو گارناچو 
یا والنتیـــن بارکو شـــاید فرصت 

زیادی برای بـــازی پیدا نکنند 
امـــا هـــر دو می تواننـــد در 

زمـــان لازم بـــرای تیـــم 
تفاوت ایجاد کنند. 

 ۳ ۱ نتیـــن  ا ژ ر آ
خرداد کارش در 
کوپـــا را با بازی با 

کانادا در ورزشگاه 
مرســـدس بنز در آتانتا آغاز می کند 
که افتتاحیه مســـابقات اســـت و بعد 

بـــه مصاف شـــیلی و پرو مـــی رود.
بـــا  چهـــل و هشـــتمین دوره کوپـــا 
ســـازماندهی مشـــترک کنفدراسیون 
فوتبال امریـــکای جنوبی و همچنین 
کونـــکاکاف بـــا حضور شـــش تیـــم از 
امریـــکای شـــمالی، مرکـــزی و حوزه 

دریـــای کاراییـــب برگـــزار می شـــود.
 

 کرواسی همیشـــه بالاتر از انتظارات 
ظاهـــر می شـــود و کاری می کنـــد که 
پیش بینی هـــای قبـــل از تورنمنت ها 
مضحک به نظر برســـد امـــا در حالی 
کـــه آمار ایـــن تیم در جـــام جهانی 
رشـــک برانگیز اســـت ولـــی هرگز 
نتوانســـته اند در یـــورو بـــه ایـــن 

ســـطح برسند.
این کشـــور بـــا جمعیت ۳/8 
میلیون نفری در ســـال ۲۰۱8 
به فینال جام جهانی روســـیه 
صعود کـــرد و چهار ســـال بعد 
بـــا حضـــور در نیمه نهایی یکی 
از داســـتان های شـــگفت این 
تورنمنت چهارســـاله را نوشت.

امـــا ســـابقه ایـــن تیـــم در یـــورو 
بـــه آن درخشـــانی نیســـت، آنها 
هرگـــز از یک چهـــارم نهایی عبور 
نکرده انـــد و در دو تورنمنت اخیر از 
رســـیدن به جمع هشـــت تیم پایانی 
بـــاز مانده انـــد. آنهـــا امیدوارنـــد در 
یـــورو ۲۰۲۴ آلمان که قطعـــاً آخرین 
تورنمنت ملی کاپیتان لـــوکا مودریچ 

اســـت، نتایج بهتـــری بگیرند.
رهبـــر ۳8 ســـاله تیـــم کرواســـی که 
در رده باشـــگاهی بـــا رئـــال مادریـــد 
به تمـــام افتخـــارات ممکن رســـیده 
اســـت، دوســـت دارد دوران حرفه ای 
فوق العـــاده خـــود را بـــا یـــک افتخار 

ملی بـــه پایان برســـاند.
برنـــده تـــوپ طـــای ســـال ۲۰۱8 که 
چندیـــن قهرمانـــی لیـــگ قهرمانان 
اروپـــا و لالیـــگا را به دســـت آورده در 
ایـــن فصل فرصـــت محـــدودی برای 
بازی در ترکیب ســـفیدهای پایتخت 
اسپانیا به دســـت آورده اما همچنان 
محـــور تیم کرواســـی اســـت که روی 
کاغذ مثل رقبا ســـتاره های باکیفیت 

ندارد.

زلاتکـــو دالیـــچ، مربـــی تیـــم ملـــی 
کرواســـی ســـال گذشـــته مودریچ را 
»کمال فوتبـــال« و »بهتـــر از همه به 
جهـــات مختلـــف« توصیف کـــرد اما 
ایـــن مربـــی توانایـــی خـــود را ثابت 
کرده به عنوان کســـی کـــه بازیکنان 
کمتـــر مســـتعد را در کنـــار هـــم بـــه 

بهترین شـــکل قـــرار می دهد 
و کاری می کنـــد کـــه تیـــم 

از اجـــزای خـــود قوی تـــر 
باشـــد. او کـــه قبـــل از 

آمـــدن بـــه کرواســـی 
در   ۲۰۱۷ ســـال  در 

زیـــادی  تیم هـــای 
کار کـــرده بـــود با 
رسیدن به فینال 
ملت هـــا  لیـــگ 

 ۲ ۰ ۲ ۳ ل  ســـا ر  د
بـــی  مر یـــن  فق تر مو

تاریخ کشـــورش محسوب می شود.
کرواســـی در راه صعود به یورو در 

گروه D بـــا یک امتیـــاز اختاف 
نسبت به ترکیه در رده دوم قرار 
گرفت و در هشت بازی اش پنج 
برد و دو باخت داشت. بهترین 

گلزن تیـــم در مقدماتـــی یورو 
آنـــدری کراماریـــچ بـــا چهـــار 
گل بود و اینکه ۱۳ گل شـــان 
در ایـــن رقابت هـــا را هفـــت 
نفـــر زدنـــد، ثابـــت می کند 
در  فـــردی  اســـتعدادهای 
خدمـــت اهـــداف تیمی به 

کار گرفته می شـــوند.
از  عبـــور  کرواســـی  کار  اولیـــن 
میـــان  در  وه  گـــر ســـخت ترین 
شـــش گروه یورو ۲۰۲۴ است که 
اســـپانیا و ایتالیا در آن حاضرند و 

تیـــم چهـــارم گـــروه B، آلبانی هم 
می توانـــد یکـــی از شگفتی ســـازان 

این جام باشـــد. تیم های اول و دوم 
هـــر گروه بـــه همراه چهار تیم ســـوم 
کـــه نتایج بهتـــری گرفته انـــد به یک 

هشـــتم نهایـــی صعـــود می کنند.

سوژه روزچهره

کردند. بازیکنی که به قول ســـیلوینیو 
همـــه ویژگی هـــای لازم را داشـــت؛ در 
تک به تک ها عالی بود، خوب شـــوت 
می زد و ســـرعت بالایی داشت. چند 
بار روز شنبه ســـاعت ۹ صبح به دفتر 
 آمدند تـــا بازی های او را تماشـــا کنند 
به خاطر اختاف ســـاعت دو کشـــور. 

در نهایت ارزشـــش را داشت.
ایـــن بازیکـــن کـــه متولـــد مقدونیـــه 
شـــمالی است و ســـابقاً در دفاع چپ 
بـــازی می کـــرده، بـــه صـــورت کامـــل 
متحول شـــد و بـــا ســـه گل و دو پاس 
گل یکـــی از بازیکنان تأثیرگذار آلبانی 

در مقدماتـــی یـــورو بود.
ســـیلوینیو می گوید، این دســـتاوردها 
ممکـــن نبـــود اگـــر تصمیم بـــه ترک 
اقامـــت  و  پورتـــو  در  خانـــواده اش 
در تیرانـــا نمی گرفـــت. ایـــن مربـــی 
کـــه مذاکراتـــش بیشـــتر بـــه زبـــان 
ایتالیایـــی صـــورت می گیـــرد، گفت: 
»نمی توانســـتم صددرصـــد متمرکـــز 

» . شم با
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حذف شگفت انگیز یک نام بزرگ
اسکالونی تیم بااستعدادی در اختیار دارد. تنها 

بازیکنی که در فینال جام جهانی 2022 حاضر 
بود و حالا در تیم جایی ندارد، پائولو دیبالا 

است. درست است که مهاجم رم در برنامه های 
اسکالونی جایی ندارد اما این به خاطر ضعف 

او نیست چون در ۳۹ بازی این فصل برای 
جالوروسی 2۶ گل زده. درست است 

که حذف شگفت آوری بود اما 
این سطح بالای تیم ملی 
آرژانتین در خط حمله را 

نشان می دهد.



 سعید آقایی، مدافع چپ تیم نساجی درباره 
از دست  تساوی مقابل استقلال که منجر به 
دادن قهرمانی آبی ها شد، این طور می گوید: 
بود.  سخت  خیلی  استقلال  مقابل  ما  »بازی 
آنها شرایط فنی خوبی داشتند و ما هم نیاز به 
امتیاز داشتیم و حتی یک امتیاز هم برای مان 
یک امتیاز بود. ما هیچ چیزی برای مان مهم تر 
از اسم نساجی و ماندن در لیگ نبود و همه 
تلاش مان را انجام دادیم. ما دو هفته قبلش 
هم با پرسپولیس در قائمشهر بازی داشتیم، 
وجود  تمام  با  بچه ها  ولی  بودم  محروم  من 
بازی کردند و فقط روی یک ضدحمله غافلگیر 
شدند. اگر ما در همان بازی امتیاز می گرفتیم 
یکسری حرف و حدیث ها پیش نمی آمد.« او 
بازی پرسپولیس مقابل استقلال  با اشاره به 
خوزستان می گوید: »ما اگر از بازی با استقلال 
امتیازی  لحاظ  از  نمی گرفتیم،  امتیاز  تهران 
این  و  می شدیم  برابر  خوزستان  استقلال  با 
ما را تحت فشار قرار می داد. اگر آن بازی که 

پرسپولیس نیمه اول جلو بود، ما هم حمله 
می کردیم احتمال بردمان بود. ما خواستیم  
در بازی با استقلال مساوی کنیم که حداقل 
یک امتیاز از استقلال خوزستان بیشتر داشته 
باشیم. بازی با استقلال برابر بود و ماهم چند 
موقعیت داشتیم. ترس از دست دادن امتیاز 
دو تیم را محتاط کرد. این روی فوتبال هم تأثیر 
گذاشت و نتوانستیم فوتبال زیبا را ارائه بدهیم. 
مطمئن  می زنند.  کامبک  بودم  مطمئن  من 
بودم پرسپولیس به راحتی قهرمانی را از دست 
نمی داد. تیمی که 9 قهرمانی را کسب کرده زیر 
سؤال نبرید. همه این را در خلوت خودشان 
آوردند  لیاقت قهرمانی هایی که  می دانند که 
را داشتند. قهرمانی های پرسپولیس حرف و 
حدیثی ندارد و از نظر فنی خیلی خوب بودند. آن 
سالی که استقلال قهرمان شد و در پرسپولیس 
نایب قهرمان شدیم موفقیت حریف را زیر سؤال 
نبردیم.« او درباره کار کردن با ساکت الهامی این 
طور می گوید: »من یک مصاحبه کردم و گفتم 
قطعاً تنها کسی که می تواند نساجی را نگه دارد 
الهامی است و خیلی ها می گفتند می خواهد جو 
را آرام کند اما ما به بهترین شکل ممکن ماندیم 

و الهامی جزو بهترین مربی های ایران است.«

واکنش

سعید آقایی: فقط الهامی می توانست نساجی را نگه دارد

قهرمانی های پرسپولیس لوث نمی شود

  کلاه مدیریت برای 
مدیران سرخابی گشاد است

بعـــد از مـــرگ مظفرالدیـــن شـــاه قاجـــار، پســـرش 
محمدعلـــی میـــرزا کـــه فرد نالایقـــی بود به ســـلطنت 
رســـید. جالـــب اینکـــه هنگام تاجگـــذاری، تـــاج روی 
ســـرش خـــوب قـــرار نمی گرفـــت. یکـــی از اطرافیان 
زیرک گفت: »این کلاه برای این ســـر گشـــاد اســـت!« 
در کمتـــر از دو ســـال هم بـــه شـــکلی مفتضحانه خلع 
شد و همه به درســـتی حرف آن فرد دنیادیده رسیدند 
و از آن زمـــان جملـــه فـــوق تبدیل به مثلی شـــد برای 
کســـانی که در مســـند مســـئولیت قرار می گیرند ولی 
لایق آن نیســـتند. چندی قبل و در ماجـــرای هوادار و 
ســـپاهان به این موضوع اشـــاره کردیم کـــه آقایان، با 
ایـــن مدیران بی اخـــلاق از هوادار چـــه انتظار فرهنگ 
و ادب و اخـــلاق داریـــم!؟ آبـــی کـــه سرچشـــمه اش 
گل آلود اســـت مگر می شـــود در نهرهایـــش دنبال آب 
زلال گشـــت! پیشـــنهاد می کنـــم در برنامه هایی مثل 
فوتبـــال برتـــر هر وقـــت مدیـــران باشـــگاه ها میهمان 
بودنـــد برچســـب 14+ بزننـــد! آقایـــان محتـــرم، کمی 
ظرفیـــت، تحمـــل و خویشـــتنداری هم خوب اســـت. 
نهادهـــای ذیربط واقعـــاً چه زمانـــی بنا دارنـــد به فکر 
هـــواداران میلیونـــی ایـــن باشـــگاه ها باشـــند؟ وقتـــی 
مدیر آبـــی ظرفیت شکســـت را به هیچ وجـــه ندارد از 
نونهالان و نوجوانان فوتبالیســـت چه انتظاری داریم؟ 
زمانی کـــه مدیر قرمز مثـــل هواداران کوچـــه و بازار به 
طرف مقابل توهین می کند، از ســـکوها انتظار رعایت 
ادب و فرهنـــگ بیهوده ترین کار اســـت. در یک کلام با 
ایـــن آدم های کم ظرفیـــت بزرگترین آســـیب را هم به 
ورزش و هم به فرهنگ این ســـرزمین می زنیم و بس. 
هـــر روز با انبوهـــی از غم های کوچک گم می شـــوم در 
بین آدم هـــای کوچک ... مـــا را نمی فهمنـــد آدم های 

. چک کو

شکایت فولاد از آبشک
بعد از پایان بازی استقلال خوزستان و هوادار تهران 
در هفته پایانی لیگ برتر، محمد آبشک بازیکن گیلانی 
تیم اهوازی مصاحبه ای عجیب را علیه بهرام رضاییان 
مدیرعامل باشگاه فولاد انجام داد. آبشک که در نقل 
از فولاد خوزستان جدا شد و  انتقالات نیم فصل  و 
ظاهراً مطالباتی از این باشگاه دارد، در مصاحبه  خود 
موضع گیری تندی علیه رضاییان انجام داد و او را با 
القابی عجیب مورد خطاب قرار داد که حالا با شکایت 
مدیرعامل فولاد مواجه شده است. بهرام رضاییان 
دیروز با تنظیم لایحه ای رسمی از این بازیکن به دلیل 
بیان مطالب کذب و خلاف واقع و اتهام های واهی 
به کمیته های انضباطی و اخلاق فدراسیون فوتبال 
رسانه ای  مدیر علیه  آبشک  همچنین  کرد.  شکایت 
باشگاه فولاد خوزستان هم مطالبی را بیان کرده بود که 
او نیز شکایت رسمی خود از این بازیکن را به فدراسیون 

فوتبال ارائه کرده است.
 

تعیین تکلیف محرم، بعد از جام حذفی
محرم نویدکیا در نیم فصل رقابت های لیگ بیست 
را برعهده گرفت و  و سوم هدایت مس رفسنجان 
قراردادی 1.5 ساله را با این باشگاه امضا کرد. نویدکیا 
در مدت فعالیت خود اگرچه نتایج بهتری نسبت به 
نیم فصل اول گرفت و شکست های کمتری را تجربه 
کرد اما در نهایت موفق نشد رتبه نارنجی پوشان را از 
دهمی که پایان نیم فصل اول کسب کرده بودند، 
ارتقا بدهد. با این حال تیم تحت هدایت نویدکیا در 
جام حذفی تا نیمه نهایی بالا آمده و حالا برای ادامه 
تورنمنت تلاش می کند. مسی ها  این  موفقیت در 
در مرحله نیمه نهایی جام حذفی روز 26 خرداد ماه 
کار  امروز  از  و  آلومینیوم هستند  اراک میهمان  در 
خود را برای این بازی از سر می گیرند. با این تفاسیر 
وضعیت نویدکیا و مس رفسنجان برای فصل آینده 
لیگ برتر، بعد از پایان کار این تیم در جام حذفی 
از مسابقات  بعد  قرار است  مشخص خواهد شد. 
با  مس  باشگاه  مسئولان  میان  جلسه ای  حذفی 
نویدکیا برگزار شود تا مشخص شود این سرمربی به 
کار خود در رفسنجان ادامه می دهد یا اتفاقات دیگری 

رخ خواهد داد.
 

کیانی: هنوز می توانم فوتبال بازی کنم
مهدی کیانی، کاپیتان سابق تراکتور و خیبر خرم آباد 
ابتدا هدف شان حضور در لیگ  از  مدعی است که 
برتر بود: »از همان روز اول که کار را شروع کردیم، 
از تلاش مسئولان  باید  هدفی جز صعود نداشتیم. 
آنها آقای عبدی تشکر  و مدیران باشگاه و در رأس 
کنم، همین طور بازیکنان و مربیان که تا اینجا واقعاً 
زحمت کشیدند. ما تیمی متحد و یکدل داریم و صعود 
می تواند یک هدیه برای مردم خوب استان لرستان 
باشد. به شخصه معتقدم جای لرستان در لیگ برتر 
واقعاً خالی بود.« او برای دومین بار با یک تیم از لیگ 
یک به لیگ برتر صعود می کند: »من یک بار هم همراه 
به لیگ  فراز کمالوند  تراکتور در زمان مربیگری  با 
برتر صعود کردم و این به امید خدا، دومین صعود 
خواهد بود. من فصل بعد هم با خیبر قرارداد دارم و 
حالا باید ببینم چه خواهد شد. از اینکه در این تیم 
هستم، احساس خوبی دارم و خوشحالم که امسال 
هواداران خیبر و مردم خوب استان لرستان و شهر 
37 سالگی  خرم آباد را خوشحال کردیم.« کیانی در  
قصد خداحافظی از فوتبال را ندارد: »امسال تلاش 
کردم تا خواسته های کادر فنی را در زمین پیاده کنم و 
خوشحالم که مربیان هم از من راضی بودند. همیشه 
هم  هنوز  و  کنم  زندگی  سالم  که  بوده  این  تلاشم 
می توانم فوتبال بازی کنم. فعلاً قصد خداحافظی از 

فوتبال را ندارم.«

آذربایجان شرقی که  تیم فوتبال  محبوبترین 
هوادارانش به پرشورها در فوتبال ایران معروف 
هستند، مدتی است حال و هوای خوبی ندارد 
و به نوعی بلاتکلیف است. بعد از اینکه تراکتور 
در جام حذفی مقابل شاگردان نویدکیا باخت 
و شانس قهرمانی از این طریق را از دست داد، 
عملاً در لیگ هم نتوانست سهمیه حضور در 
لیگ آسیا را کسب کند و با قرار گرفتن در رده 
چهارم همه راه ها برای حضورش در سطح اول 
و حتی دوم آسیا را از دست داد تا امیدها برای 

تراکتور کمرنگ شود.
نتایج نه چندان خوب تراکتور و از دست دادن 
تا  شد  موجب  جام  دو  در  قهرمانی  شانس 
از  یکی  برگزاری  حین  در  تیم  این  هواداران 
بازی های تیم محبوبشان علیه مالک باشگاه 
شعار داده و خواستار کنار کشیدن او از تیم داری 
مذاق  به  خیلی  ظاهراً  هم  مسأله  این  شوند. 
مالک باشگاه تراکتور خوش نیامد، تا جایی که 
ساعاتی پس از اعتراض هواداران به او اعلام کرد 
که دیگر تیم داری نکرده و به هر شرکت یا نهادی 
که آمادگی داشته باشد سهام باشگاه تراکتور را 
واگذار خواهد کرد؛ خواسته ای که ابعاد بسیار 
پیچیده ای دارد وتا این لحظه انجام نشده است.

 
تراکتور بلاتکلیف است

هوشنگ نصیر زاده مدیرعامل باشگاه تراکتور در 
خصوص آخرین وضعیت واگذاری سهام باشگاه 

گفت، دوست نداریم تراکتور بلاتکلیف شود و 
در ادامه به این موضوع پرداخته که واگذاری 
و  سرخابی هاست  با  متفاوت  تراکتور  سهام 
واگذاری باشگاه با تصمیم سهامداران بود. در 
ادامه نصیر زاده به این نکته پرداخته که تراکتور 
را تحویل هیأت فوتبال استان آذربایجان شرقی 
دادند اما هیأت فوتبال پاسخ قانع کننده ای به 
آنها نداده و به این نکته صراحتاً اشاره داشته 
که هیأت فوتبال نباید مردم را سردرگم کند و 
و در  باشگاه خصوصی است  صددرصد سهام 

باشگاهداری  به  تمایلی  کسی  فعلاً  گفته  آخر 
نداشته است.

 
واگذاری تراکتور با اساسنامه انجام می شود

شرکت تراکتور هم یکی از شرکت هایی است 
باشگاه  سهام  خریداران  رأس  در  نامش  که 
دیده می شود که بر همین اساس مدیرعامل 
کارخانه تراکتور گفته، کارشناسان شرکت دریک 
آنها  برخلاف شرکت های دولتی که واگذاری 
از سوی  تشریفات خاصی دارد، فروش سهم 

سهامدار خصوصی و به طور کلی برند و امتیاز 
باشگاه فاقد تشریفات قانونی است و مالک هر 
سهم صرفاً با مراعات اساسنامه همان شرکت 
می تواند مبادرت به فروش سهم خودش کند 
و اگر صددرصد سهام در معرض فروش باشد 
اختیار تعیین نحوه انتشار فراخوان به تشریفات 
انتخاب خریدار  تعیین قیمت و حتی  فروش 
صرفاً از حقوق و اختیارات سهامداران است و 
ج آگهی در روزنامه رسمی یا  ضرورتی برای در

تبعیت از سایر روش ها نیست.

 
وضعیت پیچیده بازیکنان

شرایط بازیکنان تراکتور با این تیم هم یکی از 
نکات مبهم دیگر در موضوع واگذاری سهام 
باشگاه است که مشخص نیست بازیکنان این 
طبق  هم  باز  یا  می مانند  تیم  این  در  باشگاه 
قراردادشان با باشگاه برخورد خواهند کرد. این 
در حالی است که دو نفر از بازیکنان شاخص این 
تیم یعنی شجاع خلیل زاده و  پورحمیدی اعلام 
کرده اند که با تراکتور عهد و پیمان بسته ایم و 
در این فصل هم در تراکتور می مانیم که با وجود 
این باید دید این دو بازیکن با توجه به وضعیت 
مبهم تراکتور تا چه اندازه روی حرف خودشان 

باقی خواهند ماند.
 

 آخرین اخبار 
حکایت از جلسه ای تعیین کننده دارد

آخرین اخبار از وضعیت باشگاه حاکی از آن است 
که قرار است با حضور سرپرست استانداری و 
رئیس هیأت فوتبال و مسئول هلدینگ دریک و 
سایر مسئولان استان جلسه ای برگزار شده تا در 
خصوص وضعیت واگذاری سهام تصمیم گیری 
شود اما به هر حال به نظر می رسد با توجه به 
رقم بسیار بالای تعیین شده برای واگذاری سهام 
و مبلغی که سهامدار قبلی برای هزینه هر سال 
خودش اعلام کرده، نهاد یا شخصی برای خرید 
سهام پا پیش نگذارد و در نهایت مانند دو سال 
پیش که زنوزی کناره گیری خودش را اعلام کرد 
اما در نهایت دوباره مسئولیت اداره باشگاه را 
باز هم سهامدار فعلی به کار  برعهده گرفت، 
خودش ادامه دهد اما به هر حال جلسه ای آخر 
آینده تکلیف تراکتور  یا نهایتاً هفته  این هفته 
را به طور کلی  و سهام برندفوتبال آذربایجان 

مشخص خواهد ساخت.

 VAR سلیمان زاده: با  
قطعاً گل شان آفساید بود

رامتین ســـلیمان زاده مدافع تیـــم فوتبال 
مـــس رفســـنجان درباره شکســـت تیمش 
مقابل پرســـپولیس در هفتـــه پایانی لیگ 
برتر می گوید: »می دانســـتیم بازی ســـختی 
داریم و فضای ورزشـــگاه بســـیار ســـنگین 
بـــود ولی در مجمـــوع فوتبال خوبـــی را به 
نمایـــش گذاشـــتیم. مـــا تیمـــی تهاجمی 
هســـتیم، امـــا شـــرایط هـــر مســـابقه فرق 
می کنـــد و در بازی با پرســـپولیس عقب تر 
فوتبـــال بازی کردیم که این شـــیوه منطقی 
بـــود. تـــا دقایـــق آخـــر هـــم گل نخوردیم و 
می توانســـتیم از این بـــازی امتیاز بگیریم. 
اگـــر VAR وجـــود داشـــت قطعـــاً ایـــن گل 
آفســـاید گرفته می شـــد، ولی بـــه هر حال 
ایـــن بـــازی تمـــام شـــده اســـت و مـــا روی 
دیـــدار با آلومینیوم در جـــام حذفی تمرکز 
داریـــم تا نتیجـــه بگیریـــم. می دانیم بازی 

ســـختی در اراک پیش رو خواهیم داشت، 
ولـــی هدف مـــان این اســـت که بـــه فینال 

ویم.«  بر
او با اشـــاره به برخی از حرف وحدیث هایی 
کـــه دربـــاره او و حامـــد لـــک ایجاد شـــده 
این طور می گوید: »من پارســـال در بازی با 
پرســـپولیس پنالتی دادم که اخراج شدم و 
البته تصمیم داور اشـــتباه بود. متأســـفانه 
بعضـــی  از هواداران اســـتقلال قبـــل از این 
بـــازی روی مـــن و حامد لک فشـــار زیادی 
ایجـــاد و از الفاظـــی توهین آمیـــز و زشـــت 
در فضای مجازی اســـتفاده کردنـــد. با این 
حـــال مـــن و حامـــد روز خوبـــی را مقابل 
پرســـپولیس پشـــت ســـر گذاشـــتیم، ولی 
ایـــن توهین هـــا و کلمات زشـــتی که برخی 
از هواداران اســـتقلال بـــه کار بردند، اصلاً 

درســـت نبود.«
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فوتبـــال  پیشکســـوت  تهامـــی  ابراهیـــم 
خوزستان با اشاره به ســـقوط نفت آبادان 
بـــه لیگ یک پیشـــنهاد عجیبـــی را مطرح 

می کنـــد. 
او می گویـــد: »آبـــادان در جنـــگ و بعـــد از 
جنگ مظلوم واقع شـــد و بـــا توجه به این 
مهـــم بـــرای اهمیت بـــه مـــردم علاقه مند 
به فوتبـــال این شـــهر، می تـــوان لیگ برتر 
را فصـــل آینـــده بـــا ۱۸ تیـــم برگزار کـــرد تا 
صنعت نفـــت و حتی پیکان کـــه اکنون دو 
تیم ســـقوط کرده بـــه لیگ یک هســـتند، 
بـــه فعالیـــت خـــود در لیـــگ برتـــر ادامـــه 
دهنـــد. اگـــر برنامه ریـــزی خوبـــی صورت 
بگیـــرد، جذابیت هـــای فوتبـــال در لیـــگ 
برتـــر ایـــران از بیـــن نخواهد رفـــت. حتی 
لیـــگ برتر برخی کشـــورها با ۱۸ تـــا ۲۰ تیم 
نیز برگـــزار می شـــود و توأم بـــا جذابیت و 
رقابـــت بالاســـت. به نظـــرم در ایـــران هم 
می تـــوان ایـــن کار را کرد، ضمـــن اینکه به 

افزایش حضور تماشـــاگران در ورزشگاه ها 
هم کمـــک خواهد شـــد.« 

امـــا چرا این تیم ســـقوط کـــرد: »بهتر بود 
کـــه کار بـــه درســـتی مدیریت می شـــد اما 

در ایـــن بین تجربه خوبی هم به دســـت 
آمد کـــه برای بقـــای تیم های مـــان نیاز 
بـــه مدیریت خـــوب و بســـتن تیم های 
خـــوب داریـــم. بـــه نظرم با مشـــکلاتی 
کـــه این فصل برای نفت بـــه وجود آمد، 
به تجربـــه کاملی برای تیـــم داری موفق 

در آینده دســـت پیدا کـــرد. در این بین با 
ســـقوط صنعت نفت، مردم آبادان خیلی 
مظلـــوم واقـــع شـــدند زیـــرا تمـــام علاقه 
و عشـــق ایـــن مـــردم کـــه تفریـــح خاصی 
ندارند، همین تیم اســـت. اکنون هم باید 
همه مســـئولان ازجمله فدراسیون فوتبال 
بـــه گونـــه ای برنامه ریـــزی کنند کـــه لیگ 
با ۱۸ تیـــم برگزار شـــود، زیرا آبـــادان دین 
خـــود را به ایـــران ادا کرده اســـت. از همه 
می خواهم حمایـــت کنند تا نفت در لیگ 
برتر بماند و چه اشـــکالی دارد با این کار به 
جذابیت فوتبال و حضور پرشور هواداران 

در ورزشـــگاه ها کمک کنیم.«

نقل قول
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اکبر منتشلو
خبرنگار

فرهنگ و ورزش

خبر و مصاحبه

علی تبریزی
کارشناس فرهنگی

پیشنهاد  عجیب  تهامی برای ماندن نفت آبادان در لیگ برتر

فصل آینده با ۱۸ تیم برگزار شود

سوژه روز

ناصر قراگزلو
خبر نگار

از عهد و پیمان شجاع و  پورحمیدی با تراکتور تا جلسه تعیین کننده برای وضعیت تراکتور

خرید سهام تراکتور در هاله ابهام

رضا جعفری مهاجم تیم فوتبال ملوان درباره 
5 پاس گل در  9 گل و  عملکردش با زدن 
فصل بیست وسوم می گوید: »از لحاظ فردی 
واقعاً فصل خوبی داشتم. با اینکه با ملوان 
نتیجه خوبی گرفتیم، اما اگر بعضی شرایط 
بهتر رقم می خورد شاید نتایج ما متفاوت 
می شد. برای مثال مصدومیت ها و اتفاقات، 
باعث شد نتوانیم از نتایج دلخواه مان لذت 
ببریم. با توجه به اینکه مشغول گذراندن 
فصل  امیدوارم  هستم،  سربازی  خدمت 

بعد هم بتوانم به تیم ملوان کمک کنم.« او 
با اشاره به عملکرد داوران اینطور می گوید: 
»در کنار مصدومیت و محرومیت، در برخی 
بازی ها با کم لطفی داوران مواجه شدیم. 
البته داوران ما یک توان مشخصی دارند 
راهکار  بگیرند.  تصمیم  لحظه  در  باید  و 
این است که از کمک داور ویدیویی کمک 
ما  تیم  برای  بازی  چند  در  شود.  گرفته 
پنالتی گرفته نشد یا آفساید اشتباه اعلام 
شد. در ظاهر شاید این اشتباهات خیلی 

تأثیرگذار نباشد، اما در آخر فصل سرنوشت 
تیم را تغییر می دهد. برای مثال می گویند 
گل پرسپولیس آفساید بوده است؛ چرا از 
کمک داور ویدیویی استفاده نمی کنیم که 
همه چیز بی حرف و حدیث باشد؟ در واقع 
شاید اگر کمک داور ویدیویی وجود داشت 
سرنوشت قهرمانی تغییر می کرد و در مقیاس 
ی  تیم ها سرنوشت  ید  شا حتی  رگ تر  بز
سقوط کننده هم متفاوت می شد.« جعفری 
از کمبودهای شان می گوید: »می گویند یک 

فردی دوست داشت راننده تاکسی شود و 
هر شب آرزو می کرد تاکسی بخرد. در حالی 
که پیش فرض راننده تاکسی شدن، خرید 
خودرو است. در مورد فوتبالیست ها هم 
شرایط طوری پیش رفته که زمین تمرین 
مناسب )حتی زیرساخت مناسب( و کمک 
داور ویدیویی برای ما آرزو شده است. اینها 
امکانات خیلی خاصی نیست که برای ما 
تبدیل به آرزو شود، ولی شرایط اینطوری 

رقم خورده است.«

آنطور که هواداران سپاهان و حتی 
داشتند،  انتظار  تیم  این  مسئولان 
ژوزه  هدایت  با  زردپوشان  وضعیت 
مورایس در بیست و سومین دوره لیگ 
برتر خوب پیش نرفت. شروع خوب و 
پایان خوب شاگردان مورایس آنها را 
به آنچه که می خواستند نرساند، تا به 
جرأت بتوان این تیم را ناکام قطعی این 

دوره از رقابت ها نامید.
و  یگاه  جا نست  ا نتو حتی  ن  سپاها
امتیازات دوره بیست و دوم را کسب 

کند و از همه لحاظ بازنده شد.
را این روزها در  این شرایط سپاهان 

حالی نظاره گر هستیم که مورایس و 
شاگردانش چشم به رقابت های جام 
حذفی دارند، بازی هایی که انگار بلیت 
مورایس و برخی شاگردانش را شارژ 
خواهد کرد و یا اینکه راه خروج را به 

آنها نشان خواهد داد.
ین  خر آ ر  د نی  یجا با ر ذ آ ی  مهد
مصاحبه اش، منطقی حرف می زند و 
انگار تمایل به حفظ مورایس را دارد، 
اما در میان حرف هایش از حرف نزدن 
مورایس از رفتنش، می گوید، چیزی 
بدشان  سپاهان  مسئولان  انگار  که 
نمی آید مورایس خودش تیم را ترک 
کند. اما همه این مسائل و خانه تکانی 
حذفی  جام  بازی های  به  سپاهان 
اگر  می رسد  نظر  به  است.  وابسته 
سپاهان حداقل در این رقابت ها بتواند 
بیاورد، شاید مجوزی  جام به دست 
برای ادامه کار مورایس باشد، اما اگر 

این میدان هم مورایس و شاگردانش 
را پس بزند، خانه تکانی سپاهان شروع 

خواهد شد.
مقابـــل  سپاهـــــــــــــان  خـــرداد   26
گل گهرســـیرجان قـــرار می گیـــرد، در 
این روز شـــاید همان اتفاق همیشگی 
ســـپاهان و تغییـــرات روی نیمکـــت 
اتفاق بیفتد و شـــاید هم مجوز ماندن 

صادر شـــود. 
سپاهان  پایانی  بازی  هم  خرداد   31
گل  بل  مقا فقیت  مو ت  ر صو ر  د
گهرسیرجان، خواهد بود که احتمالاً 
چشم به این روز دوخته خواهد شد 
بشناسد.  را  سکاندارش  سپاهان  تا 
را  حذفی  جام  اصفهانی  زردپوشان 
اینکه  اما  کردند،  وع  شر خوب  هم 
روزها  این  برسانند،  پایان  به  چطور 
 مهم تر از هر چیزی برای اصفهانی ها 

است.

سپاهان باز هم خانه تکانی می کند؟
حذف مورایس شاید بعد از جام حذفی

 VAR :جعفری
و زمین تمرین 

خوب برای 
ملوانی ها 

آرزو است



خبر

واکنش

نیازهای مهم پرسپولیس در نقل و انتقالات تابستانی
حفظ ستاره ها و تقویت در  سه پست

پرسپولیس به عنوان قهرمان 
فصـــل اخیـــر لیگ برتـــر کار 
دشواری در نقل و انتقالات 
تابســـتانی خواهد داشـــت. 
اینکـــه هـــر فصـــل نســـبت به 
فصل قبـــل شـــرایط قهرمانـــی برای 
پرسپولیس ســـخت تر می شود، ثابت 
کرده دیگر مدعیان برای قدرتنمایی 
مقابل ســـرخ ها هـــر ســـال قوی تر از 
قبل بـــرای رقابت آماده می شـــوند و 
به همین خاطر تابســـتان پیش رو 
بـــرای پرســـپولیس چالش های 

بیشـــتری هم خواهد داشـــت.

بـــا در نظر گرفتـــن این مهـــم و البته 
آســـیا  نخبـــگان  لیـــگ  در  حضـــور 
کـــه تورنمنتـــی جدیـــد، دشـــوارتر و 
بـــود  قبـــل خواهـــد  از  ترســـناک تر 
ر  بســـیا تیـــم  یـــد  با لیس  ســـپو پر
قدرتمندتری نســـبت بـــه فصل اخیر 

داشـــته باشـــد.
در نـــگاه اول بایـــد حفـــظ ســـاختار 
فعلـــی تیم کـــه شـــاید دلیـــل اصلی 
قهرمانی های اخیر بوده، در دســـتور 
کار مدیـــران قـــرار بگیـــرد. در ایـــن 
راه حفـــظ بازیکنان اصلـــی و تمدید 
قـــرارداد بـــا بازیکنانی کـــه همچنان 

کیفیت شـــان تعیین کننـــده بـــه نظر 
می رســـد، باید در دســـتور کار باشد، 
کمـــا اینکه ایـــن پروژه مهـــم تا حدی 
پیـــش رفتـــه و بـــه نظـــر نمی رســـد 
راه  ایـــن  نگرانی هـــای چندانـــی در 

وجود داشـــته باشـــد.
نکته دوم، جذب نفـــرات قدرتمند و 
باکیفیـــت برای برخی پست هاســـت 
که نیـــاز به تقویـــت دارنـــد. واقعیت 
اینکـــه پرســـپولیس برای هر پســـت 
فوق العـــاده  بازیکـــن  دو  حداقـــل 
رو  ایـــن  از  می خواهـــد.  قدرتمنـــد 
اگـــر ســـتاره های اصلی تیـــم در نقل 

و انتقـــالات پیـــش رو حفـــظ شـــوند 
قـــرارداد ندارنـــد،  آنهایـــی کـــه  یـــا 
چـــرا  و  بی چـــون  را  قراردادشـــان 
تمدیـــد کنند، ایـــن تیـــم حداقل در 
ســـه پســـت نیاز بـــه جـــذب بازیکن 

جدیـــد و تقویـــت دارد.
در دفاع راســـت دانیال اسماعیلی فر 
بازیکنـــی بی رقیـــب در فصـــل اخیـــر 
بـــود و حتـــی وحـــدت هنانـــوف نیز 
نتوانســـت بـــا او رقابـــت کنـــد. حالا 
کـــه قرار اســـت وحـــدت جدا شـــود، 
پرســـپولیس حتماً یک مدافع راست 

می خواهـــد.

لیس  ســـپو پر  ، حملـــه خـــط  ر  د
مهاجمان جوانی مثـــل بابایی، بادپا 
و خـــدادادی دارد کـــه نمی تواننـــد با 
آل کثیر باتجربه رقابت کنند و جذب 
یک مهاجم ششدانگ، تمام کننده و 
باکیفیت واجب به نظر می رســـد. در 
خط میانـــی نیز با توجه بـــه احتمال 
جدایی ســـعید صادقـــی، بالاتر رفتن 
ســـن عالیشاه و امیری و البته شرایط 
مبهـــم اورونوف، پرســـپولیس حتماً 
نیاز بـــه جذب یـــک وینگـــر توانمند 
دارد کـــه بایـــد دیـــد باشـــگاه در این 
خصوص چگونه عمـــل خواهد کرد.

پرسپولیس؛ تیم 15.9 میلیون 
یورویی

با پایـــان این فصل از رقابت های لیگ برتر، ســـایت 
ترانســـفرمارکت نیز به به روزرســـانی ارزش بازیکنان 
تیم هـــای حاضـــر در فوتبال ایـــران پرداخت که طی 
آن، پرســـپولیس رتبه نخســـت گران ترین تیم لیگ 

را حفظ کرد.
در به روزرســـانی جدیـــد، ارزش بازیکنان این تیم به 
15.95 میلیون یورو رســـیده و ســـرخ  ها توانســـتند 
فاصله خـــود با اســـتقلال را افزایش دهنـــد. ارزش 
آبی پوشـــان نیـــز بـــه 13.53 میلیون یورو رســـیده 
که فاصله میـــان دو تیم چیزی حـــدود 150 میلیارد 
تومان اســـت. البته این در شرایطی است که ارزش 
بازار بازیکنان پرســـپولیس با اســـکوادی متشـــکل 
از 30 بازیکـــن به این رقم رســـیده، در شـــرایطی که 
اســـتقلال دارای 26 بازیکـــن اســـت. ضمـــن اینکه 
هر دو تیم چهـــار بازیکن خارجـــی و غیرایرانی را در 

ترکیب خـــود دارند.
از نظـــر ایـــن ســـایت اوســـتون اورونوف و حســـین 
کنعانی زادگان ارزشـــمندترین بازیکنان پرسپولیس 

. هستند
 

سیدجلال در کلاس مربیگری
ز  ا لیس  پرســـپو بـــی  مر حســـینی  ل  جلا ســـید
2۴خردادمـــاه در کلاس هـــای مربیگـــری A آســـیا 

شـــرکت خواهـــد کـــرد.
 ســـیدجلال صاحب مدرک B اســـت و در نیم فصل 
دوم مجوز نشســـتن روی نیمکـــت تیمش را گرفت 
و بـــا جدایی مربیانـــی مثل محمد عســـگری نقش 
بیشـــتری در تیم پیـــدا کرد. در ایـــن دوره مربیگری 
کـــه در تهـــران برگزار خواهد شـــد، پیشکســـوتانی 
نظیر مســـعود شـــجاعی، حســـین ماهینی، اشکان 
دژاگـــه، محمـــد برزگـــر، محمـــد نیک ســـیرت و … 
حضـــور خواهنـــد داشـــت. تدریـــس ایـــن دوره بـــر 
عهده اردشـــیر پورنعمت مربی و مدرس اهل شـــهر 

انزلی اســـت.
 

شایعه جدید درباره لیست خروج
گفتـــه می شـــود اوســـمار قبـــل از ترک ایـــران فقط 
لیســـت ورود داده و خبری از لیست خروج نیست 
اما از ســـوی دیگر شـــایعه شده اوســـمار به مدیران 
پرســـپولیس لیســـت مازاد اولیه داده اســـت که در 
آن نـــام ســـه بازیکن به چشـــم می خـــورد. وحدت 
هنانـــوف )از قبـــل اعـــلام کـــرده بود خـــودش هم 
نمی ماند(، فرشـــاد فرجی و ســـینا اســـدبیگی، سه 
بازیکنی هســـتند که احتمالاً شـــاهد قطع همکاری 

پرســـپولیس با آنها هســـتیم.
 

درویش از امضا و جلسه محروم شده
با توجـــه به تعطیلی مســـابقات لیگ برتـــر از تاریخ 
ابـــلاغ دســـتور موقـــت محرومیت رضـــا درویش او 
تـــا 20 روز حـــق هیـــچ گونـــه نامه نـــگاری مربوط به 
باشـــگاه پرســـپولیس را نداشـــته و اگر این باشـــگاه 
بـــا بازیکنی به توافق برســـد، نمی توانـــد قراردادش 

را امضـــا کند.
 همچنیـــن درویـــش حـــق حضـــور در هیـــچ یک از 
مراجـــع فوتبالـــی مثل ســـازمان لیگ، فدراســـیون 
فوتبـــال و... را نـــدارد امـــا بایـــد در جلســـه کمیته 

انضباطـــی شـــرکت کند. 
ضمـــن اینکه اگر باشـــگاهی متوجه شـــود شـــخص 
رضـــا درویـــش بـــا بازیکنـــش وارد مذاکـــره شـــده 
می توانـــد بـــه ســـرعت ایـــن موضـــوع را بـــه کمیته 

اخـــلاق گـــزارش کند.

 واکنش رئیس هیأت مدیره پرسپولیس 
به بیانیه استقلال:

 بدون سوءمدیریت لایق 
قهرمانی بودید

حســـین شـــهریاری رئیـــس هیـــأت مدیـــره باشـــگاه 
پرســـپولیس بـــا اشـــاره بـــه ایـــن مســـأله که باشـــگاه 
اســـتقلال علیـــه درویـــش بیانیـــه ای صـــادر کـــرده، 
گفت: ایـــن رفتارهـــا و واکنش هـــا طبیعی اســـت. ما 
در باشـــگاه پرســـپولیس به هواداران استقلال احترام 
می گذاریم. مدیران اســـتقلال هم بهتر اســـت آدرس 
غلط به این همه شـــور و علاقه مندی هـــواداران خود 
ندهنـــد. اگر در خـــود این باشـــگاه مدیریت درســـت 
انجـــام می شـــد کارشـــان درســـت پیـــش می رفـــت، 
چون اســـتقلال هم لایق قهرمانی بود. ما در باشـــگاه 
پرســـپولیس هیچ وقت دنبال تخریب رقیب نبودیم. 
بازیکنـــان مـــا در مصاحبه هـــای خود بارها بـــه لیاقت 
اســـتقلال اشـــاره کرده اند و همـــه مصاحبه ها موجود 
اســـت، مـــا هـــم تـــلاش کردیـــم دنبـــال راه خودمان 
باشـــیم. در اســـتقلال هـــم اگـــر ســـوءمدیریت وجود 

نداشـــت آنها هم مســـتحق قهرمانـــی بودند.

پرسپولیس6
پنجشنبه  17 خرداد 1403  شماره 7574

نعمتی: حتماً لیاقت قهرمانی داشتیم که به آن رسیدیم
اولویت ما تمدید با پرسپولیس است

پرســـپولیس قهرمان شـــد امـــا فـــردای قهرمانی 
ســـرمربی اش از ایران رفت و واقعیت این است 
کـــه اصلاً مشـــخص نیســـت برگردد و بـــه کارش 

ادامـــه دهد.
موضـــوع مهم اینجاســـت کـــه مدیران باشـــگاه 
پرســـپولیس اصلاً به طرف ســـیاه ماجرا و بخش 
نگران کننـــده این موضوع فکـــر نمی کنند و فعلاً 
تمـــام صحبت هـــا خوشـــبینانه و امیدوارکننده 
اســـت. رضـــا درویـــش در تمـــام مصاحبه هـــای 
بعـــد از قهرمانی گفته اوســـمار زمان خواســـته تا 
وضعیت همســـرش را بررســـی کنـــد و باتوجه به 

بیمـــاری او جـــواب خواهد داد.
درویش در آخریـــن اظهارنظر پیرامون این ماجرا 

به همان مســـأله بیماری همســـر اوســـمار اشاره 
کـــرده و اینکـــه بـــه او گفتـــه حتـــی بـــرای درمان 
همســـرش می تواند به ایران بیایـــد و... اما وقتی 
بحـــث توافق نهایـــی و امضـــای قـــرارداد مطرح 
می شـــود ســـرفصل صحبت هـــای مدیرعامـــل 

باشگاه پرســـپولیس »ان شـــاء الله« است.
واقعیـــت اینکه در تمـــام صحبت هـــای درویش 
هیـــچ قطعیتی درباره بازگشـــت اوســـمار و ادامه 
همـــکاری با او دیـــده نمی شـــود و همـــه چیز در 
اختیار ســـرمربی اســـت و اصلاً نمی تـــوان گفت 
مثـــلاً 70 درصد جـــواب او بله اســـت و 30 درصد 

پاســـخ منفی خواهد داد.
از طرفی اوســـمار از یـــک تیم خارجی پیشـــنهاد 
دارد که شـــایعه شـــده عجمـــان امارات اســـت. 
جالـــب اینکه مدیـــران باشـــگاه پرســـپولیس از 
پیشـــنهاد خارجی اوســـمار خبر دارنـــد و او قبلاً 
از ایـــن پیشـــنهاد بـــه آنهـــا خبـــر داده بـــود امـــا 
نمی داننـــد چـــه باشـــگاهی و مربـــوط بـــه کدام 

اســـت. لیگ 
همین مســـأله می تواند موضوع بیماری همســـر 

 پرســـپولیس و مدیران باشـــگاهش باید 
بـــرای ورود بـــه نقل وانتقالات نقشـــه راه 
مشـــخص و صریحـــی داشـــته باشـــند و 
طبق آن پیـــش بروند. هر چنـــد به نظر 
می رســـد رضـــا درویـــش از مدتـــی قبل 
حرکـــت خود بـــرای بســـتن تیـــم فصل 
بعد را آغاز کرده و بـــدون در نظر گرفتن 
توافق نهایی با ســـرمربی این مســـأله را 
پیـــش می بـــرد اما اینکـــه در راه بســـتن 
تیـــم فصـــل آینـــده چقـــدر از یـــک روند 

مشـــخص تبعیت می کند ســـؤالی است 
که بـــه نظر نمی رســـد جواب مشـــخصی 

داشـــته باشد.
رضـــا درویـــش همـــواره در مصاحبه های 
خـــود تأکیـــد می کنـــد در هیـــچ مقطعی 
تحـــت تأثیـــر واســـطه ها و دلالان قـــرار 
نگرفته و با قـــدرت کار خود را پیش برده 
اســـت. او تأکید دارد بـــرای انتخاب های 
بزرگ از پیشکسوتان و بزرگترهای تاریخ 
پرســـپولیس مشـــورت می گیرد و ظاهراً 

تحت تأثیر فشـــار صفحات هـــواداری یا 
کانال هایـــی کـــه دوســـت دارنـــد حرف 
خودشـــان را به عنوان هوادار به باشگاه 

انتقـــال بدهند، قـــرار نمی گیرد.
درویش شـــعارهای مثبتـــی در این موارد 
مهـــم و اســـتراتژیک دارد امـــا بایـــد دید 
می مانـــد  یـــش  حرف ها ســـر  ر  چقـــد
یـــا احیانـــاً چقـــدر تحـــت تأثیـــر فشـــار 
رســـانه های مجـــازی و ظاهراً هـــواداری 
قـــرار می گیرد که برخـــی از آنها با دلالان 

و واســـطه ها ارتبـــاط دارند و بـــه صورت 
مشـــخصی بـــرای خرید فـــلان بازیکن یا 
نخریدن بهمان بازیکن به باشـــگاه خط 
می دهند و بـــا کوک کردن هـــواداران در 

نهایت بـــه خواسته شـــان می رســـند.
طـــر  خا بـــه  لیس  ســـپو پر ه  شـــگا با
حساســـیت هایی کـــه پیرامـــون فصـــل 
لیـــگ  در  قدرتمنـــد  حضـــور  و  آینـــده 
اینکـــه  البتـــه  و  نخبـــگان وجـــود دارد 
رقبـــای داخلـــی بـــا تـــوان مضاعفـــی پـــا 

پیش خواهند گذاشـــت تا ناکامی فصل 
اخیرشـــان را جبـــران کند و بایـــد حتماً 
نقشـــه راه مشـــخصی برای ورود رســـمی 
به فصل نقل وانتقالات داشـــته باشـــد و 
اصـــول کلی این نقشـــه را از زبان مدیران 
خـــود و در رأس آن رضـــا درویـــش اعلام 
کند تا در پایـــان نقل وانتقالات ببینیم و 
قضـــاوت کنیم که آیا این شـــعارها عملی 
شـــده و همـــه چیـــز اصولی پیـــش رفته 

اســـت یـــا خیر.

مدیران باشگاه از پیشنهاد خارجی اوسمار خبر دارند

پرسپولیس به جواب »نه« 
مربی برزیلی فکر  نمی کند

اوســـمار را تحـــت تأثیر قرار دهد و شـــاید اگر 
پیشـــنهاد تیم خارجی بالاتر از ۴00 تا ۴50 هزار 
دلار پرســـپولیس باشـــد، بعیـــد نیســـت این 
مربی برزیلـــی ماجرای بیماری همســـرش را 

کلاً بهانه کرده باشـــد تا دیگـــر برنگردد.
 با وجـــود این مدیران باشـــگاه پرســـپولیس 
هنوز بـــه بخـــش نگران کننـــده ماجـــرا نگاه 

نمی کنند و امیدوارند اوســـمار بموقع جواب 
مثبـــت و نهایـــی اش را اعلام کند و اواســـط 
تیرمـــاه بـــه تهـــران بیایـــد و تمرینـــات پیش 

فصل را آغـــاز کند.
واقعیـــت اینکه باشـــگاه پرســـپولیس هیچ 
ح مشـــخصی بـــرای احتمـــال  پلـــن و طـــر
ایـــن  اگـــر  و  نـــدارد  اوســـمار  برنگشـــتن 

مربـــی به هـــر دلیلی جـــواب منفـــی بدهد 
پروســـه خســـته کننده تحقیقـــات جهـــت 
یافتـــن گزینه مناســـب برای ســـرمربیگری 
پرســـپولیس که بـــه احتمال زیـــاد خارجی 
خواهد بود دوباره شـــروع می شـــود و مثل 
ماجرای بعد از جدایی گل محمدی کشـــدار 

و آزاردهنـــده خواهد شـــد.

گزارش یک

واقعیت واقعیت 
اینکه باشگاه اینکه باشگاه 

پرسپولیس پرسپولیس 
هیچ پلن هیچ پلن 

و طرح و طرح 
مشخصی مشخصی 

برای احتمال برای احتمال 
برنگشتن برنگشتن 

اوسمار ندارداوسمار ندارد

نقشه راه پرسپولیس برای 
نقل وانتقالات چیست؟

دوری از دلالان 
بی اهمیت به 
فضای مجازی

علی نعمتی مدافع پرســـپولیس معتقد است در 
مســـیر قهرمانی، تیمـــش با ســـختی های زیادی 
مواجـــه بود اما تـــا آخریـــن لحظه جنگیـــد و در 
نهایت موفق شـــد نهمین قهرمانـــی خودش در 
تاریخ لیگ برتر را کســـب کند. بـــه همین دلیل 
گفت و گویـــی بـــا مدافع پرســـپولیس بـــه بهانه 

قهرمانی و آخرین شـــرایط خودش داشـــتیم.

کارتان به هفته آخر کشید و تکلیف بازی تان هم 
در دقایق آخر مشخص شد. چرا کارتان را برای 

قهرمانی سخت کردید؟
اول اینکـــه بایـــد بگویـــم قهرمانی حق مـــان بود 
چون برای کســـب این عنـــوان در مســـیر خیلی 
مشکلات داشـــتیم که همه را به خوبی پشت سر 
گذاشتیم. از جدایی سرمربی قبلی مان گرفته تا 
مصدومیت ها و مشـــکلات دیگر که برای ما پیش 
آمـــد. اما بازیکنـــان ما با همه وجـــود جنگیدند و 
مهم تر اینکه تمرکزمـــان فقط روی بازی خودمان 
بود و به حواشـــی و ســـایر موارد هم هیچ توجهی 
نداشـــتیم. بـــه همیـــن دلیـــل خیلی خـــوب در 
حســـاس ترین مقطـــع لیگ نتیجـــه گرفتیم و در 
نهایـــت با یـــک امتیازی که در شـــرایطی ســـخت 
از رقیـــب پیش افتادیم کارمـــان را در هفته پایانی 
با بـــرد و قهرمانی بـــه اتمام رســـاندیم. به همین 
خاطر اســـت کـــه می گویـــم پرســـپولیس لیاقت 
قهرمانـــی را داشـــت کـــه بـــه ایـــن مهم رســـید. 
بـــازی مقابـــل اســـتقلال خوزســـتان و نتیجه آن 

بازی اســـتارت اصلی ما بـــرای قهرمانی بـــود و در 
شـــرایطی که ســـه گل عقب افتاده بودیـــم، بازی 
را با چهار گل به ســـود خودمان برگرداندیم. این 
شـــاید نقطه عطف بزرگی برای تیم ما در مســـیر 
قهرمانـــی بـــود. نکته کلیـــدی دیگر ایـــن بود که 
یـــک لحظه هـــم تمرکزمـــان را از دســـت ندادیم 
و در هفته هـــای پایانـــی دچـــار لغزش نشـــدیم و 
هیـــچ خللی در عـــزم و اراده ما به وجـــود نیامد تا 
اینکه در بـــازی آخر هم پیروز شـــده و با قهرمانی 

به کارمان پایـــان دادیم.
جزو کسانی هستی که قراردادشان با 

پرسپولیس به اتمام رسیده؟
بله قرارداد من با پرسپولیس تمام شده است.

تصمیمت برای آینده چیست؟ در پرسپولیس 
می مانی یا جدا می شوی؟

تمدید قرارداد اولویت همه بازیکنان پرسپولیس 
اســـت چـــون همگـــی بازیکنـــان تیم را دوســـت 
دارند و به حضورشـــان در بهترین، پرهوادارترین 
و پرافتخارتریـــن تیم ایـــران می بالنـــد. خود من 
با شـــرایط ســـخت به پرســـپولیس آمدم و حتماً 
باز هم دوســـت دارم در تیم بمانـــم. حالا هر چه 
قسمت باشـــد نصیبم خواهد شـــد و من آن را به 

فال نیـــک می گیرم.
در بازی آخر چرا اینقدر سخت پیروز شدید؟

بـــه هر حـــال دیدار آخر شـــرایط خـــاص خودش 
را داشـــت و بـــازی بـــود کـــه بایـــد در آن پیـــروز 
می شـــدیم. مـــس رفســـنجان هـــم مقابـــل ما با 
تمام وجـــود بـــازی می کرد و بـــا تمرکـــز در دفاع 
سعی داشـــت کار ما را ســـخت کند اما با حمایت 
یک ورزشـــگاه پر از هـــوادار و میلیون ها قلبی که 
به عشـــق تیـــم می تپید، پیـــروز شـــدیم و یکی از 
شـــیرین ترین قهرمانی هـــای خودمـــان را پـــس 
از گذشـــتن از مســـیری ســـخت و عبـــور از همه 

مشـــکلات با شایســـتگی کســـب کردیم.

محمد قراگزلو
خبر نگار

سؤال و جواب

ناصر قراگزلو
خبر نگار

ناراحتی پیشکسوتان از 
غیبت در جشن قهرمانی

رضـــا درویـــش در شـــروع صحبت هـــای خـــود در 
برنامـــه فوتبال برتـــر به ایـــن نکته اشـــاره کرد که 
برخـــی پیشکســـوتان پرســـپولیس و هنرمنـــدان 
علاقه منـــد بـــه ایـــن تیم کـــه بـــا دعوت باشـــگاه 
برای بـــازی با مس رفســـنجان و جشـــن قهرمانی 
دعوت شـــده بودند، نتوانســـتند وارد اســـتادیوم 

شـــده و بـــازی را ببینند.
یکی از این نفرات، رحیم یوســـفی، هافبک میانی 
خ هاســـت که بشـــدت از این موضوع  دهـــه 60 سر

عصبانی و ناراحت شـــده است.
یوســـفی با انتقـــاد از بعضی کارشـــکنی ها و برخی 
از  بـــرای ورود و اســـتقرار چنـــد نفـــر  مأمـــوران 
پیشکســـوتان پرســـپولیس گفت: از سوی باشگاه 
پرســـپولیس و آقای درویش از چند پیشکســـوت 
پرســـپولیس برای حضـــور در وی آی پـــی دعوت 
بـــه عمل آمـــده بود امـــا با وجـــود پیگیـــری آقای 
درویـــش، از حضـــور مـــن، مرتضـــی فنونـــی زاده، 
بهروز ســـلطانی و چنـــد نفر دیگر از پیشکســـوتان 
باشـــگاه ممانعـــت شـــد. متأســـفانه مســـئولان و 
مأموران هر شـــخصی را که دل شـــان می خواست 
بـــه وی آی پـــی راه می دادنـــد. حضـــور مـــا هم با 
وجـــود تـــلاش آقـــای درویـــش و بادامکـــی برای 
تماشـــای بـــازی بی نتیجـــه مانـــد و حتـــی اجـــازه 
ندادنـــد بـــه همـــراه بادامکـــی از تونل ورزشـــگاه 
به قســـمت وی آی پـــی هـــم ورود کنیـــم. واقعاً از 
این حرکت مأموران و مســـئولان ورزشـــگاه آزادی 
ناراحـــت شـــدم. مـــن و چنـــد پیشکســـوت دیگر 
پرســـپولیس خـــاک ایـــن فوتبـــال را خورده ایم و 
بـــرای مردمی ترین تیم ســـال ها زحمت کشـــیده 

و افتخـــار کســـب کرده ایم.
پیشکسوت پرســـپولیس در ادامه صحبت هایش 
افزود: ایـــن ممانعت موجب شـــد دو ســـاعت در 
مســـیر ورود بمانیـــم و در نهایـــت مجبور شـــویم 
در راه خانـــه از طریـــق رادیـــوی خـــودرو گـــزارش 
بازی را بشـــنویم. البته بـــا وجود ناراحتی بســـیار 
زیـــاد از برخورد بســـیار بـــدی که با پیشکســـوتان 
شـــد، با قهرمانـــی پرســـپولیس همـــه ناراحتی ها 
و مشـــکلاتی کـــه برایمـــان به وجـــود آمـــده بود را 

فرامـــوش کردیم.



واکنش

خبر

خ بیانیه هیأت مدیره استقلال علیه مدیرعامل سر
 به گویش های سرزمینت 

احترام بگذار آقای درویش
در  استقلال  ورزشی  فرهنگی  باشگاه  مدیره  هیأت 
گفت وگوی  یک  در  آمده  پیش  حواشی  به  واکنش 
شد،  هموطنانمان  آزردگی  به  منجر  که  تلویزیونی 

بیانیه ای صادر کرد. در این بیانیه آمده است:
 ایران ما گنجینه ای ممتاز از تنوع فرهنگ و زبان اقوام 
است؛ این تنوع فرهنگی، در دالان تاریخ بر پیوندهای 
دینی و ملی استوار بوده و تعامل میان خرده فرهنگ ها، 
فرصتی بدیع بر بستر همبستگی برای ایران عزیزمان 
فراهم کرده است. اهمیت تنوع فرهنگی در قانون 
اساسی مورد توجه قرار گرفته و از اصول شاخص آن 
است. بر این اساس، همه ما باید پاسدار و نگهدار 
این ظرفیت و سرمایه عظیم ملی باشیم؛ باید بکوشیم 
تا آداب و رسوم محلی، زبان ها، لهجه ها و گویش ها، 
خوراکی ها و پوشش ها و سایر اجزای فرهنگ های بومی 
ما، حفظ و برای آیندگان نگهداری شود. در همین راستا 
بیان چند نکته در خصوص اتفاقاتی که شب گذشته 

در برنامه فوتبال برتر رخ داد، ضروری به نظر می رسد:
در این برنامه مطالبی که بسیاری از هواداران استقلال 
زبان  از  کرده اند  پیدا  اعتقاد  آنها  به  زمان  مرور  به 
فرشید سمیعی بیان شد و در سوی مقابل نه تنها هیچ 
پاسخی به این شبهات داده نشد، بلکه تلاش شد تا با 
تمسخر این شبهات، همه چیز عادی جلوه داده شود. 
گویا می خواستند همان سناریویی را که برای آقایان 
فتح الله زاده و مظلومی پیاده کرده بودند، این بار هم 

پیاده کنند که البته موفق نبودند.
توهین به لهجه سرپرست مدیرعاملی باشگاه استقلال، 
تنها توهین به ایشان نبود. توهین به همه اقوام ایرانی 
غ از اینکه طرفدار فوتبال هستند یا نه بود. باشگاه  فار
استقلال حداقل به نمایندگی از هواداران خود که با 
لهجه های شیرین منطقه خود سخن می گویند، این 
موضوع را در مراجع قضایی و شبه قضایی و در صورت 

لزوم در مراجع قضایی فیفا پیگیری می کند.
گویا آقای درویش نگاه بالا به پایین دارند که تصور 
می کنند اگر کسی زبان فارسی را با لهجه صحبت کند، 
دچار واپسگرایی شده است و شهروند درجه ۲ بوده 
و کسانی که لهجه ندارند از مراتب بالاتری برخوردار 
هستند و شهروند درجه یک هستند. به آقای درویش 
باید یادآور شد که بسیاری از مفاخر این کشور که یادگار 
چند هزار سال وحدت و همدلی هستند، زبان فارسی 

را با لهجه صحبت می کردند و می کنند.

جدایی سلمانی قطعی نیست
درحالی که برخی رســـانه ها از جدایی جعفر ســـلمانی 
خبـــر داده انـــد اما تـــا ایـــن لحظه باشـــگاه اســـتقلال 
تصمیمـــی درباره جدایـــی این بازیکن نگرفته اســـت. 
ســـلمانی در فصلی که گذشـــت عصای دست نکونام 
بود و در بســـیاری از بازی ها به عنـــوان بازیکن ذخیره 
و حتی فیکـــس به میدان رفت. البته ســـلمانی از تیم 
فولاد خوزســـتان پیشـــنهاد دارد، ضمن اینکه باشـــگاه 
ســـپاهان نیز پیشنهادهایی به طور جســـته و گریخته 
بـــه ایـــن بازیکـــن داده اســـت و بایـــد دید سرنوشـــت 

ســـلمانی چه خواهد شد.

انتقاد فریبا از درویش
دایـــره انتقادها از مدیرعامل باشـــگاه پرســـپولیس که 
گویش فرشـــید ســـمیعی را دربرنامه زنـــده تلویزیونی 
بـــه ســـخره گرفـــت رو بـــه افزایـــش اســـت. درهمین 
راســـتا بهتاش فریبا نیز حرف هایـــی دارد: »نمی دانم 
این جـــرأت از کجـــا می آید کـــه همه پذیرفتیـــد با گل 
آفســـاید قهرمان شـــدید، اما می آیید و لهجه یک قوم 
اصیل را که یکی از اســـتان های ایران اســـت به سخره 
می گیرید. حـــالا هزار بار هم عذرخواهـــی کنید فایده 
نـــدارد. حالا که همه شـــما قبـــول دارید، گل آفســـاید 
زده ایـــد بـــرای چه بـــا ادبیـــات تنـــد و زننـــده صحبت 
می کنیـــد؟ تأکید می کنم که این جـــرأت از کجا می آید 
کـــه هـــر کاری می خواهنـــد در داوری می کنند بعد هم 
بـــا توهین بـــه لهجه یک اســـتان در مقـــام جوابگویی 

برمی خیزند؟«

نقل وانتقالات با وسواس
ج نمی شود تا نخرند، کسی خار

اســـتقلال این روزها درگیر مهیا کردن مقدمات جذب 
بازیکنان اســـت و در عین حـــال حرف وحدیث هایی 
دربـــاره خروجی هـــای این تیم وجـــود دارد. بـــا وجود 
ایـــن ظاهـــراً بین اســـتقلالی ها مطرح شـــد تـــا زمانی 
کـــه بازیکنی جـــذب تیم نشـــده، لیســـت خروجی در 
کار نباشـــد و بازیکنی از این تیم جـــدا نگردد. هر چند 
گمانه زنی هـــا درباره خروجی هـــا و ورودی ها خیلی زود 
شـــروع شـــده، اما به نظر می رســـد برای فصل پیش رو 

اســـتقلال تغییر و تحولات چندانی نداشـــته باشد.
 

برنامه ریزی نکونام برای روزهای سرد
استقلال به دو زمین جدا نیاز دارد

بیشـــتر تیم هـــای لیـــگ برتـــری معمـــولاً در جریـــان 
رقابت های لیگ برتر با مشـــکل زمیـــن تمرین مواجه 
می شـــوند و این موضوع مشـــکلاتی را بـــرای تیم ها به 
وجود مـــی آورد، بخصوص این وضعیت بـــرای روزهای 
ســـرد سال حادتر می شـــود. جواد نکونام به مسئولین 
استقلال پیشـــنهاد داده برای جلوگیری از این مشکل 
از الان بـــه فکـــر زمین تمرین برای اســـتقلال باشـــند 
و بـــرای ایـــن کار دو زمیـــن تمریـــن در نظـــر بگیرند تا 
اســـتقلال بتوانـــد در دو زمین متفـــاوت تمریناتش را 
انجام دهد و مشـــکلی از این لحاظ برای روزهای ســـرد 

سال نداشـــته باشد.
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باشـــگاه اســـتقلال موفـــق شـــده مطالبات 
از  ســـانتاکلارای پرتغـــال را تهیـــه کـــرده و 
طریق یـــک بانک قطری کار هـــای مربوط به 
نقل وانتقـــال پول را به صـــورت کاملاً قانونی 
انجام بدهد ولی متأســـفانه تأییدیه دریافت 
این پـــول از طـــرف پرتغالی هـــا نمی آمد و به 
همیـــن خاطر طی یـــک ماه گذشـــته به طور 
جدی این مســـأله دنبال شـــد که چهارشنبه 
هفتـــه جاری فیفا بـــا ابلاغ یک نامه رســـمی 
به باشـــگاه اســـتقلال و فدراســـیون فوتبال 
ایران، بســـته شـــدن پرونده ســـانتاکلارا و به 
تبـــع آن بازگشـــایی پنجـــره نقل وانتقالاتـــی 
باشـــگاه اســـتقلال را اعلام کرد. این نامه در 
اختیار باشگاه اســـتقلال و مقامات مسئول 
در فدراســـیون فوتبال قـــرار دارد و معنی آن 
این اســـت که حتی اگر همین الان باشـــگاه 
اســـتقلال بخواهـــد بازیکن جدیـــدی را وارد 
لیســـت خـــود بکنـــد از نظـــر حقوقـــی هیچ 

منعی وجـــود ندارد.

باشـــگاه اســـتقلال رســـماً از مهدی تاج، 
رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال خواســـته 
بـــرای فصل بعـــد از کمـــک داور ویدیویی 
استفاده شود. باشـــگاه استقلال خطاب 
بـــه تاج گفتـــه: »اعتراض به اشـــتباه های 
داوران را از همـــان هفتـــه نخســـت فریاد 
 VAR زدیم و کســـی نشـــنید. شـــاید اگـــر
در لیگ مـــا هم مثـــل خیلی کشـــورهای 
دیگـــر از ســـال ها پیش آمده بـــود، نیازی 
نبـــود ایـــن همه صـــدای شکســـته در گلو 
باشـــیم .توقع آن اســـت که مهـــدی تاج، 
فوتبـــال  فدراســـیون  محتـــرم  رئیـــس 
کـــه ایـــن ســـال ها تمـــام تلاش فـــردی و 
ســـازمانی خـــود را بـــرای اعتـــلای فوتبال 
کشـــور به کار گرفته کمـــک داور ویدیویی 
را میهمـــان لیـــگ بعد کند. قطعـــاً حضور 
VAR در لیگ آتـــی تأثیر جریان ناســـالم 
زیـــادی کاهـــش  تـــا حـــد  نتایـــج   را در 

خواهد داد.«

مربیـــان  و  جـــز کـــه  رحمتـــی  کیانـــوش 
بی حاشـــیه و کم حـــرف نیمکت اســـتقلال 
محســـوب می شـــود اخیـــراً توســـط کمیتـــه 
اخلاق بـــرای ارائـــه پـــاره ای از توضیحات فرا 

خوانده شـــده اســـت. 
رحمتـــی باید دوشـــنبه هفته آتـــی در کمیته 
اخـــلاق پیرامون پســـت اخیر اینســـتاگرامی 
خود توضیحاتی به مســـئولان مربوطه بدهد 

و از خـــود دفاع کند. 
رحمتی نســـبت بـــه مســـائل داوری و جامی 
کـــه در اختیـــار باشـــگاه رقیب قـــرار گرفت، 
واکنـــش نشـــان داده کـــه از ســـوی کمیتـــه 
اخـــلاق فدراســـیون فوتبـــال ایـــن واکنش 
مصداق جرم اســـت. حالا بایـــد دید رحمتی 
چـــه دفاعیاتـــی را مطـــرح خواهد کـــرد و آیا 
از ســـوی کمیتـــه اخلاق بـــا جریمـــه مواجه 
خواهـــد شـــد یـــا اینکـــه چـــون ایـــن مربی 
ســـوابقی نداشـــته ماجرا با یک تذکر ســـاده 

به پایـــان خواهد رســـید.

نامه تأیید فیفا هم رسید
پنجره نقل وانتقالات 

استقلال باز شد

باشگاه استقلال به فدراسیون
 آقای تاج باید 

وی ای آر بیاوری

به خاطر یک پست اینستاگرامی
 احضار رحمتی 

به کمیته اخلاق
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بق  سا جم  مها ی  چهر منو مین  ا
این  عملکرد  خصوص  در  استقلال 
»از  داد:  توضیح  آبی پوشان  فصل 
اول فصل هم قرار نبود تیم استقلال 
این فصل برای قهرمانی بسته شود و 
هیچ کس این تیم را شانس قهرمانی 
نمی دانست اما نکونام آن قدر خوب 
عمل کرد که تا آخرین لحظه برای جام 
رقابت کرد. در این فصل پرسپولیس 
فقط 180 دقیقه در صدر جدول بود.«
منوچهری ادامه داد: »استقلال در این 
فصل با خیلی از افراد و اتفاقات داخل 
و خارج زمین جنگید و دوشنبه شب 
گذشته همه دیدند که با چه آدم های  
مشغول جنگ و رقابت برای قهرمانی 
مسئولان  علیه  ن طور  آ که  یم  بود
به  مجبور  بعد  و  کردند  صحبت  ما 
عذرخواهی شدند. متأسفانه اتفاقاتی 
خ داد باعث شد تا استقلال از  که ر

قهرمانی دور شود.«
مهاجم اسبق استقلال در خصوص 
ثیر  تأ و  جه  د بو سقف  ن  نو قا
لات  نتقا ا نقل و بر  ش  لی ا حتما ا
آبی پوشان در آستانه لیگ نخبگان 
آسیا توضیح داد: »زمان ما هم قانون 
سقف بودجه وجود داشت و به یاد 
دارم که آن زمان سقف قرارداد برای 
400 میلیون تومان بود؛  بازیکن  هر 
این قانون آن زمان با جدیت پیگیری 

و اجرا شد اما اکنون راهکار هایی برای 
من  سؤال  دارد.  وجود  زدنش  دور 
از آقایان مسئول این است، آیا قرار 
است در لیگ نخبگان آسیا ما زنگ 
قانون های  چنین  که  شویم  تفریح 

من درآوردی را تصویب می کنید؟«
ص  خصو ر  د ن  یا پا ر  د ی  چهر منو
انتقادات به سبک نکونام توسط برخی 
از هواداران توضیح داد: »استقلال 
و  است  پرهوادار  و  رگ  بز تیم  یک 
انتظار  هواداران  که  است  طبیعی 
داشته  خود  تیم  از  هجومی  فوتبال 
باشند. کسی که سرمربی استقلال 
می شود، از انتظارات هواداران آگاه 
می کنید  ب  نتخا ا شما  گر  ا  . ست ا
که سبک نتیجه گرا را در دستور کار 
خود قرار دهید چیزی بجز قهرمانی 
هوادار را راضی نمی کند و شاید برای 
از تساوی مقابل  همین بود که بعد 
نساجی، هواداران شدیداً به نکونام 
که  طوری  به  هم  آن  کردند،  انتقاد 
انگار نه انگار تیم جواد بیست هفته 
دست  البته  بود؛  جدول  صدر  در 
نکونام برای اجرای سیستم های دیگر 
بسته بود و کمبود نفرات به وضوح 
پرسپولیس  اگر  می آمد؛  چشم  به 
مقابل استقلال خوزستان توانست 
به پیروزی برسد دلیلش نیمکت قوی 

این تیم بود.«

ملی پوش  و  د نی  ا حرد و  لی  جلا   
هستند.  جدید  اردوی  در  استقلال 
جلالی که جایگاهش را در تیم ملی از 
دست داده بود بعد از مدت ها توانست 
به اردوی تیم ملی برسد و حردانی نیز 
گاهاً زمانی که رامین رضاییان یا صادق 
محرمی با محرومیت یا مصدومیت 
ملی  تیم  اردوی  در  بودند،  مواجه 
حاضر می شد و مشخص نیست که 
این بار شانسی برای حضور در ترکیب 
اصلی داشته باشد. پیش بینی می شود 
که حردانی نسبت به اردوهای قبل این 
بار اقبال بیشتری برای بازی درترکیب 
اگر  باشد که  تیم ملی داشته  اصلی 
 ، بگیرد تصمیمی  چنین  قلعه نویی 
که  مجالی  از  را  بهره  نهایت  باید  او 
سرمربی تیم ملی در اختیارش قرار 

می دهد، ببرد.
جلالی نیز با اینکه در استقلال بازیکنی 
محوری بوده اما در تیم ملی معمولاً 
داشته  بسیاری  نشیب های  و  فراز 
که  درشرایطی  می رسد  نظر  به  اما 
کنعانی زادگان و ترابی نمی توانند در 
بازی با هنگ کنگ به میدان بروند، 
بیشتر  یکن  ز با ین  ا ی  ز با نس  شا
ر  د ی  باز بلیت  قا لی  جلا  . می شود
پست های هجومی را هم دارد و علاوه 
بر پست دفاع می تواند هافبک چپ یا 

وینگر چپ هم باشد.

بازیکنان  اما  کلی  طور  به 
استقلال در سال های اخیر 

در  غالباً  اینکه  وجود  با 
بودند  قهرمانی  کورس 

اما موفق به جلب رضایت 
کافی سرمربی تیم ملی 

نشده اند. 
در برهـــه ای شـــاکله 

بـــود که  اســـتقلال 
منجـــر بـــه صعـــود 
تیـــم ملی بـــه جام 
و  شـــد  نـــی  جها

بـــه یـــاد می آوریـــم 
بازیکنانـــی همچـــون 

صادقی،  امیرحســـین 
خســـرو حیـــدری، پژمان 

منتظری، مجتبی جباری، 
آندرانیـــک تیموریان، جواد 
نکونـــام و... را کـــه به طور 
توأمان در ترکیب تیم ملی 
درکنار هـــم بازی می کردند 

تا اســـتقلال صاحب بیشترین 
ســـهمیه در تیـــم ملی باشـــد.

وز  امر استقلالی ها  هرحال  به 
یر  ز ی  یگر د ن  زما هر ز  ا بیش 

دید  باید  و  دارند  قرار  ذره بین 
سرمربی تیم ملی اگر به آبی های 

لیستش اعتماد کرد، آیا آنها قابلیت 
چهره شدن خواهند داشت یا خیر.

منوچهری: دوشنبه شب مشخص شد با چه کسانی می جنگیدیم
پرسپولیس فقط 180 دقیقه در صدر جدول بود

ایران-هنگ کنگ از زاویه استقلالی
فرصت بزرگ برای جلالی و حردانی

گرچـــه مهـــرداد محمـــدی بـــه دلیل بیـــان برخی 
اظهارات بـــرای تداوم حضـــور در اســـتقلال باید 
موانـــع به وجـــود آمده را حـــل کند و بـــه نوعی به 
دلجویی از ارکان فدراســـیون فوتبـــال بپردازد اما 
دربـــاره او خبرهای تـــازه ای به گوش می رســـد که 

بســـیار جالب توجه اســـت. 
گفتـــه می شـــود علـــی خطیـــر در دوران مدیریت 

خود در باشـــگاه اســـتقلال قرارداد این بازیکن را 
یک ســـاله کـــرده تا محمـــدی اگر خواســـت بعد از 
پایـــان فصل اســـتقلال را تـــرک کند، مانعی ســـد 

راه او نباشد. 
از طرفی گفته شـــده قرارداد سال اول این بازیکن 
۳۳ میلیارد و ســـال دوم ۴0 میلیارد بوده است. اما 
بعـــد از توافقات جدید با باشـــگاه قـــرارداد جدید 

او یک ســـاله و با مبلغ ۲8 میلیارد شـــده است.
 در واقع باشـــگاه اســـتقلال برای تمدیـــد قرارداد 
مهـــرداد محمـــدی باید دوبـــاره به ســـازمان لیگ 
درخواســـت بدهد و مشخص نیســـت که اساساً با 
توجه بـــه اتفاقاتی کـــه به وجود آمـــده و محمدی 
مصاحبـــه عجیب و غریبـــی درباره فوتبـــال ایران 
بـــه زبـــان آورده، آیا مجـــوزی بـــرای حضـــور او در 

اســـتقلال از ســـوی ســـازمان لیـــگ صادر شـــود 
یـــا خیـــر؟! بـــه هرحـــال ممکـــن اســـت مهـــرداد 
محمـــدی کـــه درفصـــل بیست وســـوم عملکـــرد 
قابل دفاعی داشـــت، از اســـتقلال جدا شود و اگر 
خ دهد، مدیران باشـــگاه اســـتقلال  این اتفـــاق ر
 باید به ســـرعت در راستای جذب بازیکنان جدید 

اقدام کنند.

قرارداد مهرداد محمدی با استقلال تمام شد

زمزمه جدایی جدی تر می شود

 پیشنهاد 5 میلیون دلاری 
برای قایدی

بزرگ ترین مانع بر سر راه مهاجم ریزنقش بوشهری

در جدید تریـــن به روزرســـانی ســـایت 
ترانســـفر مارکـــت، ســـردار آزمـــون و 
مهـــدی طارمـــی دو مهاجم تیـــم ملی 
فوتبـــال کشـــورمان با ۱۰ میلیـــون یورو 
بازیکنـــان  باارزش تریـــن  صـــدر  در 
ایرانـــی قـــرار گرفته اند. ایـــن در حالی 
اســـت کـــه مهـــدی قایـــدی و محمـــد 
محبی دو وینگر ســـابق اســـتقلال که 
ایـــن روزها صحبـــت از حضـــور دوباره 
آنهـــا در اســـتقلال در میان اســـت، در 
این به روزرســـانی رشـــد قابـــل توجهی 
داشته اند و به ترتیب ۴.۵ و ۳ میلیون 
یـــورو ارزش گـــذاری شـــده اند. نکتـــه 
قابـــل توجـــه اینکـــه دربـــاره قایدی و 
محبی اینطور شـــنیده می شـــود که هر 
دو بازیکن برای بازگشـــت به استقلال 

از تیم هـــای خارجـــی مواجه شـــده که 
البتـــه 3 و نیم میلیـــون دلار آن هزینه 
گرفتن رضایتنامـــه این بازیکن خواهد 
شـــد. روز گذشـــته در ایران ورزشـــی از 
قایدی به عنوان گزینه جذاب لیســـت 
ورودی نکونـــام خبر دادیم اما حقیقت 
این اســـت کـــه اگر اســـتقلالی ها قصد 
داشـــته باشـــند به هر قیمتی قایدی را 
برای فصل بعدی بـــه خدمت بگیرند، 
باید حداقـــل 5 میلیون دلار فقط برای 
این بازیکن کنـــار بگذارند. این بازیکن 
فصل گذشـــته به صـــورت قرضی برای 
الاتحاد کلبا به میـــدان رفت و با 12 گل 
بهتریـــن بازیکـــن این تیم شـــد. نکته 
قابـــل توجـــه اینکه شـــنیده می شـــود 
بـــا توجه به درخشـــش باشـــو در لیگ 
بی میـــل  الاهلـــی  شـــباب  امـــارات، 
نیســـت این بازیکن را در فصل چهارم 
قراردادش بـــه این باشـــگاه برگردانده 
تا خـــود از تکنیـــک ناب قایـــدی برای 
فصل بعدی رقابت ها بهره مند شـــود. 
گفتنی اســـت قایدی دو ســـال دیگر با 

شـــباب الاهلی قـــرارداد دارد.

در فصـــل بعدی رقابت هـــای لیگ برتر 
و همچنین لیگ الیت آســـیا در لیست 
جـــواد نکونام قرار گرفته انـــد اما اینکه 
بازگشـــت آنها به جمع اســـتقلالی ها تا 
چه اندازه شـــدنی و امکان پذیر است، 
بـــه نظـــر می رســـد بـــرای رســـیدن به 
پاســـخ باید چنـــد روزی منتظـــر ماند. 
برهمیـــن اســـاس شـــنیده می شـــود 
نکونام در جلســـه ای با مدیران باشگاه 
لیســـت نفرات مورد نیاز خـــود را ارائه 
کـــرده کـــه در این لیســـت نـــام هر دو 
مهاجـــم تیم های روســـتوف و شـــباب 
الاهلـــی هم وجود دارد ولـــی آنها تحت 
قرارداد بـــا تیم های خود هســـتند و به 
نظـــر می رســـد در صورتـــی کـــه نکونام 
اصـــرار بـــه بازگشـــت ایـــن دو وینگـــر 
کارآمـــد و توانمنـــد تیـــم ملی داشـــته 
باشـــد، باید در ابتدا مدیران استقلال 
را مجـــاب کند تـــا برای این دو دســـت 
بـــه جیـــب شـــوند. ایـــن در شـــرایطی 
اســـت کـــه دربـــاره آخریـــن وضعیـــت 
قایدی شـــنیده می شـــود ایـــن بازیکن 
بـــه تازگی با پیشـــنهاد 5 میلیون دلاری 

گزارش

شهاب رستگار
خبر نگار



در حاشیه

لیونل مســـی نوشـــیدنی خود به نام Mas+ را با 
یکـــی از طعم ها بـــه نـــام »Orange d'Or« روانه 

بازار کرده اســـت.

تنش های پیرامون کیلیان امباپه و پاری سن ژرمن 
همچنان ادامه دارد. رئال مادرید در حالی دوشنبه 
شب در بیانیه ای خبر از جذب این ستاره فرانسوی 
به صورت آزاد داد که امباپه صراحتاً به این موضوع 
اشاره کرد که باشگاه )ناصر الخلیفی( با خشم و 
عصبانیت او را تهدید کرده که دیگر به او اجازه 
بازی نخواهند داد و لوئیس انریکه بود که او را 

نجات داد.
ناشناس  منبع  یک  صحبت ها،  این  جواب  در 
منابع  با  گفت وگو  در  پاریسی،  باشگاه  طرف  از 
فرانسوی گفت: »الخلیفی هرگز تصمیمی در مورد 
تیم به کادر فنی دیکته نکرده است. انریکه حتی 
خودش این را گفت و تأیید کرد اما علی رغم همه 
چیز، وقتی امباپه چیزی می گوید، همه رسانه ها آن 
را طوری چاپ می کنند که گویی حقیقت دارد. این 

رفتار او بی کلاسی محض است.«

با این حال، دنیل ریولو کارشناس فوتبال فرانسه، 
با انتقاد از صحبت های امباپه در این خصوص در 
اردوی تیم ملی فرانسه گفت: »ما انتظار این را 
داشتیم که موضوع تبدیل به تسویه حساب شود. 
اما آیا کمپ تیم ملی جای مناسبی برای حرف های 
امباپه بود؟ نمی دانم. این شاید تنها چیزی است 
که در این داستان من را آزار می دهد. البته قطعاً 
ح کرده و از مربی تیم  این را با اجازه دشان مطر

ملی مجوز حرف زدن گرفته بود.«
ریولو ادامه داد: »امباپه بی کلاس است؟ باشد ولی 
دغدغه من هواداران پی اس جی هستند. به نظر 
شما آنها بین امباپه ای که کلاس ندارد و امباپه ای 
روی فرم مقابل دورتموند، چه چیزی را انتخاب 
می کردند؟ فکر می کنم همه می خواستند او مقابل 
دورتموند آماده باشد ولی باشگاه اجازه نداد او 
است.  الخلیفی  اینها  همه  مقصر  باشد.  آماده 

وقتی می گویی او کلاس ندارد، چه چیزی را تغییر 
می دهد؟ او امباپه را از نظر روحی آزار داد و ما در 
نیمه نهایی مقابل تیمی باختیم که می توانستیم 
شکستش دهیم. مطمئن باشید امباپه در رئال 
مادرید بازیکن باکلاسی خواهد شد. کلاس چیزی 
است که باید به دستش آورد. شما در محاصره 
افراد درجه یک، باکلاس می شوید ولی در حضور 
افرادی که کلاس ندارند، بی کلاس خواهید شد. 
من فکر نمی کنم الخلیفی فردی باکلاس باشد. 
او از نظر اخلاقی یک مرد کاملاً معمولی است. 
دلیلی وجود ندارد که امباپه در کنار چنین رئیس 

بی کلاسی، فردی باکلاس باشد.«

دیگر  بار  استقلال  سابق  بازیکن  چینی،  علی 
به دلیل بیماری کلیوی در بیمارستان بستری 
شده و گفته می شود وضعیت او جالب نیست. 
بنا به گفته آتیلا حجازی، چینی از سوی باشگاه 
و همبازیانش فراموش شده و شرایط دشواری 
دارد. از صمیم قلب برای او آرزوی سلامتی و 
بهبودی می کنیم. امیدواریم دوستان چینی او 

را از یاد نبرند.

نوشیدنی به نام مسی

استقلالی ها، چینی را  دریابید

حمله به الخلیفی در حمایت از امباپه

خودت از همه بی کلاس تری

محاسبه امتیازات تیم شمس آذر قزوین با احتساب 3 امتیاز منفی صورت گرفته است.

فضای مجازی

 رسانه ها و کانال ها 
چگونه از اخبار مطلع می شوند؟

از ما نشنیده بگیرید

پیوســـتن کیلیان امباپـــه به رئـــال مادرید، 
موضوعـــی اســـت کـــه ایـــن روزهـــا در صدر 
اخبار فوتبـــال جهان قـــرار دارد. خبری که 
از مدت ها پیش همه از آن اطلاع داشـــتند 
ولی بـــه صـــورت رســـمی اعـــلام نمی شـــد 
تـــا اینکـــه این ســـتاره فرانســـوی چنـــد روز 
پیش به صـــورت رســـمی اعلام کـــرد که به 
جمع کهکشـــانی ها اضافه شـــده و از فصل 
آینده بـــرای این تیم توپ خواهـــد زد. البته 
طولانـــی شـــدن انتقـــال امباپـــه یـــک مورد 
اســـتثنا بـــود و بـــه کشـــمکش هایی که بر 
ســـر ماندن یـــا رفتـــن او از پاری ســـن ژرمن 
وجود داشـــت، مربوط می شـــد ولی معمولاً 
در فوتبـــال اروپا وقتی صحبت از پیوســـتن 
یک بازیکن بـــه تیمی جدید می شـــود، این 
انتقـــال یـــا ســـریع رخ می دهد و بـــا فاصله 
کمی رســـمی می شـــود و یا از طرف باشـــگاه 
یـــا بازیکن رد می شـــود. با این حـــال، فصل 
نقل و انتقالات، دوره ای جذاب در سراســـر 
جهان اســـت که علاقه مندان بـــه فوتبال، 

با اشـــتیاق فـــراوان آن را دنبـــال می کنند.
این شـــرایط در فوتبال ایران نیز وجود دارد 
و با اینکه زمـــان نقل و انتقالات تابســـتانی 
آغـــاز   1403 تیرمـــاه  هفتـــم  از  برتـــر  لیـــگ 

می شـــود و تـــا 28 شـــهریور ادامـــه خواهد 
داشـــت، چند روزی اســـت که اخبـــار نقل 
و انتقالاتی در حال منتشـــر شـــدن است و 
گمانه زنی های مختلفـــی در خصوص آینده 
بازیکنـــان، به خصوص آنهایـــی که احتمال 
پیوستن شـــان به پرســـپولیس و اســـتقلال 
وجـــود دارد، مطـــرح می شـــود. مثل خبری 
که حـــالا دربـــاره بازگشـــت احتمالـــی علی 
علیپـــور بـــه پرســـپولیس مطـــرح شـــده و 
خود ایـــن بازیکـــن هـــم در صحبت هایش 
از ســـرخپوش شـــدن دوباره اش اســـتقبال 

کرده اســـت.
امـــا نکتـــه ای کـــه در ایـــن خصـــوص وجود 
از  ایـــن اســـت کـــه چنیـــن اخبـــاری  دارد، 
ســـوی بازیکنـــان یا باشـــگاه های مـــورد نظر 
بـــه صورت رســـمی رد یا تکذیب نمی شـــود. 
علتی که درباره چرایی ایـــن ماجرا می توان 
بـــه آن اشـــاره کـــرد، یکـــی عدم شـــفافیتی 
اســـت که در فوتبـــال ایـــران وجـــود دارد و 
مســـأله مهم تـــر رانـــت خبـــری اســـت کـــه 
برخـــی از ایجنت ها یـــا دلال ها یـــا تعدادی 
از باشـــگاه ها و بازیکنـــان در اختیـــار برخی 
از رســـانه ها یـــا کانال هـــای فضـــای مجازی 
می گذارنـــد. برخـــی از باشـــگاه ها بـــه ایـــن 
دلیل از اعلام زودتر و رســـمی اخبارشان در 
یا کانال شـــان خـــودداری می کنند  ســـایت 
کـــه هـــم از حمایـــت آن رســـانه برخـــوردار 
شـــوند و هـــم اگـــر بخواهنـــد در راســـتای 
اهداف خـــود، خبری را منتشـــر کننـــد و یا 
فضایـــی را بـــه نفـــع خود بـــه وجـــود آورند، 
آن رســـانه یا کانال های مجازی را همســـوی 

خـــود ببیننـــد. آنهـــا ابتـــدا می گوینـــد از ما 
نشـــنیده بگیریـــد ولـــی بعـــد از آن هم خبر 
جذب فـــلان بازیکـــن را به صورت رســـمی 
اعـــلام می کننـــد و به ایـــن ترتیـــب، خبری 
که آن رســـانه اعلام کرده، درســـت از آب در 
می آید و بـــه عنوان پایگاه اطلاع رســـانی که 
اخبار درســـتی را پوشـــش می دهد، معرفی 
می شـــود. همچنیـــن، این به نفـــع خود آن 
ایجنت یا دلال هم هســـت که با آن رســـانه 
هم راســـتا می شـــود. البته گاهـــی هم پیش 
می آیـــد کـــه انتقالـــی که قـــرار بـــوده انجام 
شـــود و توافق هـــای لازم دربـــاره آن صورت 
گرفتـــه بـــوده، در دقیقـــه 90 منتفی شـــود. 
مثـــل اتفاقی که دربـــاره اوســـتون اورونوف 
رخ داد و بـــا اینکه اخبار پیوســـتن احتمالی 
او به اســـتقلال و مذاکرات این باشـــگاه با او 
شـــنیده می شـــد اما در نهایت او سر از تیم 
رقیـــب درآورد و به ســـتاره این تیـــم تبدیل 
شـــد. نکته جالب تر اینکه این خبررســـانی 
زودتر از موعـــد، تنها مربوط بـــه زمان نقل 
و انتقـــالات نمی شـــود و بـــه طور مثـــال، در 
طول فصـــل، بعضی از کانال ها و رســـانه ها، 
ترکیب تیـــم را دقایقی پـــس از اینکه مربی 
آن را در رختکـــن اعلام می کنـــد، می دانند 
و مربـــی از همه جـــا بی خبر هم بـــه دنبال 
جاســـوس می گردد! حـــالا باید دیـــد کدام 
یـــک از اخبـــار درگوشـــی کـــه ایـــن روزهـــا 
در فضـــای مجـــازی و کانال هـــای تلگرامـــی 
در  می رســـد،  گـــوش  بـــه  اینســـتاگرامی  و 
نهایـــت رنگ حقیقـــت به خـــود می گیرد یا 

به سرنوشـــتی دیگـــر دچار می شـــود.

آنها ابتدا 
می گویند از 
ما نشنیده 

بگیرید ولی 
بعد از آن هم 

خبر جذب 
فلان بازیکن 

را به صورت 
رسمی اعلام 
می کنند و به 

این ترتیب، 
خبری که 
آن رسانه 

اعلام کرده، 
درست از آب 

در می آید
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شماره موبایل درویش پخش شد
دوشنبه شب بحث شدیدی بین فرشید سمیعی، سرپرست مدیرعاملی باشگاه استقلال و رضا درویش مدیرعامل باشگاه 
پرسپولیس در برنامه فوتبال برتر در گرفت که در خلال آن درویش حرفی را خطاب به سمیعی زد که بازتاب زیادی داشت. البته 
مدیرعامل پرسپولیس که بعد از این ماجرا در تلاش بود شائبه مربوط به توهین قومیتی را رد کند، از مردم گیلان عذرخواهی 
کرد ولی خبرهای رسیده، حاکی از این است که این اتفاق برای او دردسرساز شده و با پخش شدن شماره موبایل مدیرعامل 
پرسپولیس در فضای مجازی، او مورد هجوم پیام و تماس های زیادی قرار گرفته تا در کار شخصی اش نیز خلل ایجاد شود. 
گفتنی است کمیته اخلاق فدراسیون فوتبال در حکمی مدیرعامل پرسپولیس را با محرومیت 20 روزه مواجه کرد و حالا باید 

دید این حاشیه چه سرانجامی برای او خواهد داشت.

سامان قدوس در تمرین کار با وزنه تیم ملی که 
بیشتر زیر نظر علی اصغر قربانعلی پور، مربی تیم 
ملی ایران پیگیری شد، با چهره ای شاداب دیده 

شد و در پایان تمرین هم تصویرش را در کنار او 
و آندرانیک تیموریان و سپس رحمان رضایی و 

امید نورافکن منتشر کرد.

قدوس شاداب در تمرین تیم ملی

 کامنت رونالدو
 بیشترین لایک 

را خورد
ن  کیلیا پست  ی  ا بر و  لد نا و ر منت  کا
امباپه بیشترین لایک تاریخ کامنت های 
اینستاگرام را دریافت کرد و سه میلیون و 
800 هزار نفر پیام این فوق ستاره فوتبال 

را لایک کرده اند. 
رونالدو هم در قسمت کامنت های پست 
امباپه، احساساتش از این اتفاق را ابراز 
کرد و نوشت: »حالا نوبت من است که از 
دیدن درخشش تو در برنابئو هیجانزده 

شوم.«

 فارغ از 
 هیاهوی 

سرخابی ها
نی  بکستا ز ا ره  ستا ف  نو و ور ا ن  ستو و ا
قهرمانی  به  تیم  این  با  که  پرسپولیس 
ی  ر ستو ا ر  د فت  یا ست  د تر  بر لیگ 
خود  از  عکسی  اینستاگرامش،  صفحه 
در کنار جلال الدین ماشاریپوف ستاره 
غ از هیاهوی  استقلال منتشر کرد. آنها فار
سرخابی ها، خود را برای دیدار تیم ملی 
ازبکستان در مقدماتی جام جهانی برابر 
ترکمنستان آماده می کنند که پنجشنبه 

برگزار می شود.

 محمدزاده 
در ورزشگاه 
پرسپولیس

این  که  سینما  بازیگر  محمدزاده  نوید 
روزها با سریال جنگل آسفالت در نمایش 
خانگی حضور دارد، به خاطر فیلمبرداری 
که  درفشی فر  ورزشگاه  در  سریال  این 
 ، ست ا لیس  پرسپو ه  شگا با به  متعلق 
یگر  ز با ین  ا ینکه  ا لب  جا  . شد ضر  حا
استقلالی با مربی پایه های پرسپولیس 

هم عکسی به یادگار گرفت.

iranvarzeshii

ملاقات کروات ها با پاپ فرانسیس

 پنجشنبه 17 خرداد 1403  28  ذیقعده 1445 
  سال بیست و هشتم  شماره 7574

عکس روز

امتيازتفاضلگل -/+باختمساویبردبازیتیمرتبه

182768-30208245پرسپولیس1

152567-301910140استقلال2

262757-30176753سپاهان3

222054-30166842تراکتور4

30042-301191030ذوب آهن5

26541-301011931ملوان ملوان6 

639-33-301091127آلومینیوم7

35039-301191035شمس آذر*8

28236-308121030گل گهر9

535-37-308111132مس10

2029-40-30781520فولاد11

929-36-30781527نساجی12

1729-48-306111331هوادار13

1128-42-306101431استقلال14

1327-38-304151125پیکان15

2521-49-30491724صنعت نفت16

اعضـــای تیـــم ملی کرواســـی دیروز بـــه واتیکان رفتند تـــا با پاپ فرانســـیس رهبر کاتولیک هـــای جهان ملاقـــات کنند. لـــوکا مودریچ، کاپیتـــان این تیم و 
ســـتاره رئال مادریـــد طی ایـــن ملاقات، پیراهن شـــماره یک تیم ملی کرواســـی را بـــا نام خود پاپ فرانســـیس بـــه او هدیه داد.

بـــود کـــه او بـــرای دورتموند بـــه میـــدان رفت.فینال لیگ قهرمانان اروپا، آخرین مســـابقه ای زرد را ســـپری کـــرد و دیـــدار بـــا رئـــال مادرید در آخرین فصل دوران حضورش در بین زنبورهای برای همیشـــه خالی شـــد. رویس در این فصل کمد مارکو رویس در رختکن بوروسیادورتموند 

کمد رویس خالی شد

هنگ کنگ درحالی در آستانه بازی با ایران از عرضه 

پیراهن جدید خود خبر داد که در این میان نسخه 

هواداری زودتر برای فروش در دسترس قرار گرفت 

جلوی  عرضه،  از  قبل  ساعت  چهار  هواداران  و 

فروشگاه رسمی صف کشیدند. کیت اول جدید 

اتحادیه فوتبال هنگ کنگ درحالی از ساعت 3 بعد 

از ظهر دیروز در فروشگاه "Nike Rise" به فروش 

رسید که بیش از 200 نفر قبل از شروع فروش در 

بیرون فروشگاه صف کشیدند و یک ساعت پس 

از شروع فروش صف همچنان بی پایان بود. یکی 

در  وشگاه  فر کارمند  یک  از  حاضر  خبرنگاران  از 

مورد تعداد لباس های موجود در انبار سؤال کرد 

و او پاسخ داد: »تعداد زیادی وجود دارد، بنابراین 

هرکسی که در صف ایستاده بود باید پیراهن را 

خریداری کرده باشد.«  استیون، اولین هوادار در 

صف، فاش کرد که از آنجایی که آخرین پیراهن 

خانگی در زمان عرضه به سختی پیدا می شد، او از 

ساعت 11 صبح به فروشگاه رسید و بیرون فروشگاه 

در صف ایستاد و در نهایت دو پیراهن خرید. او 

معتقد است که طراحی پیراهن جدید صمیمانه تر از 

مدل قبلی است و نقش ها و جزئیات بیشتری دارد.

صف برای خرید پیراهن هنگ کنگ

گزارش ویژه

حامد جیرودی
خبر نگار


